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WYBORY SAMORZĄDOWE 2014

Wyniki wyborów na Burmistrza Dębna
Będzie druga tura

W niedzielę 16 listopada br. dębnianie mogli zadecy-
dować, komu powierzyć władzę w swojej gminie. Upraw-
nionych do głosowania było 16 516, z których do urn po-
szło 7 025 osób. Frekwencja wyborcza wyniosła 42,53%.

Pierwsza tura nie przyniosła jednak rozstrzygnięcia, 
gdyż żaden z kandydatów nie uzyskał więcej niż połowy 
ważnych oddanych głosów. Do drugiej tury zakwalifiko-
wali się obecny Burmistrz Piotr Downar i Grzegorz Kul-
bicki. 

Druga tura wyborów odbędzie się 30 listopada 2014 r. 
w tych samych lokalach wyborczych, w godz. 7:00 – 21:00.  

Poniżej prezentujemy wyniki głosowania.
1.  Downar Piotr Ryszard
 KWW Wspólnie Dla Gminy - 2704 głosów
2.  Kulbicki Grzegorz Stanisław
 KWW Bo To Nasza Gmina - 1679 głosów 
3.  Mazepa Arkadiusz Sobiesław
 KW Platforma Obywatelska RP - 1236 głosów 
4.  Patkowska Danuta
 KW Prawo i Sprawiedliwość - 1197 głosów

Zestawienie procentowe:
Piotr Downar – 39,67 %
Grzegorz Kulbicki – 24,63 %
Arkadiusz Mazepa – 18,13 %
Danuta Patkowska – 17,56 %

Wyniki wyborów do Rady Miejskiej

 W Radzie Miejskiej w Dębnie pojawi się aż 17 no-
wych twarzy. W wyniku wyborów 21 mandatów podzieli-
ło się na następujące Komitety Wyborcze:
•	 Wspólnie dla Gminy – 10 mandatów,
•	 Prawo i Sprawiedliwość – 5 mandatów,
•	 Bo to Nasza Gmina – 3 mandaty,
•	 Dębno Nasza Gmina – 2 mandaty,
•	 Platforma Obywatelska – 1 mandat.

Skład Rady Miejskiej w nowej kadencji 2014 – 2018:
1. Chrobak Paweł
2. Drohomirecki Dariusz
3. Gaczyński Dariusz
4. Głuszko Józef
5. Grochowski Eugeniusz
6. Handke Mirosław
7. Kaczmarczyk Adam
8. Kędzior Zbigniew
9. Kowalska Izabela
10. Krzysiak Marcin
11. Kujda Grzegorz
12. Kulbicki Grzegorz
13. Latuszek Dorota
14. Lenartowicz Krzysztof

15. Lewandowski Łukasz
16. Sławnikowski Antoni
17. Sokalski Władysław
18. Stańczak Halina
19. Sypniewicz Jan
20. Włodkowski-Moszej Leszek
21. Zioła Krystyna

Poniżej procentowa prezentacja wyników wyborów:

Okręg 
wyborczy Kandydat na Radnego

Procent 
uzyskanych 

głosów

Okręg 
wyborczy 

nr 1

Głuszko Józef 51,75 %
Marciniszyn Elżbieta Ewa 20,31 %

Mazurowski Jacek 27,93 %

Okręg 
wyborczy 

nr 2

Grochowski Eugeniusz 31,64 %
Karkoszka Tomasz Piotr 24,11 %

Ostry Janina Anna 26,33 %
Romaniuk Andrzej Tomasz 17,92 %

Okręg 
wyborczy 

nr 3

Araszczuk Mirosław Paweł   6,91 %
Kulbicki Grzegorz Stanisław 64,05 %

Oraczewska Mieczysława 29,03 %

Okręg 
wyborczy 

nr 4

Bońdos Daniel Piotr 26,87 %
Sekuła Jacek Marcin 26,87 %

Sypniewicz Jan Władysław 46,25 %

Okręg 
wyborczy 

nr 5

Krzywicki Antoni 29,44 %
Lenartowicz Krzysztof Leszek 49,07 %

Nadzikiewicz Paulina Julia 21,48 %

Okręg 
wyborczy 

nr 6

Drohomirecki Dariusz 46,65 %
Jarmuszka Andrzej 25,36 %

Kobylarz Adam Piotr 27,99 %

Okręg 
wyborczy 

nr 7

Fafuła Kazimierz Tadeusz   32,5 %
Kędzior Zbigniew 46,67 %
Saja Zenon Józef 20,83 %

Okręg 
wyborczy 

nr 8

Chrobak Paweł Jan 29,27 %
Franków Helena 12,65 %

Jastrzębski Krzysztof Adam   6,32 %
Świderska Ewa  Iwona 23,42 %
Trusewicz Aleksandra   6,79  %

Witkowski Stanisław Janusz 21,54 %

Okręg 
wyborczy 

nr 9

Dutkiewicz Dariusz 18,79 %
Handke Mirosław Bogusław 29,79 %

Kaźmierczyk Stanisław 11,27 %
Marszałek Zbigniew 17,05 %

Wójtowicz Elżbieta Ewa 23,12 %
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INFORMACJA Z PRZEBIEGU LVIII
 SESJI RADY MIEJSKIEJ W DĘBNIE
z dnia 30 października 2014 roku

Okręg 
wyborczy 

nr 10

Drogomirecka Magdalena 15,08 %
Sławnikowski Antoni 21,51 %

Stadejek Wojciech Stanisław 21,22 %
Struk Marcin Jan 20,67 %
Turów Mirosław 21,51 %

Okręg 
wyborczy 

nr 11

Baranowicz Wacław 24,74 %
Krzysiak Marcin Jacek 25,26 %

Rosołowski Tomasz   9,28 %
Sługocka Helena Franciszka 23,97 %

Sopiński Jacek Paweł 16,75 %

Okręg 
wyborczy 

nr 12

Chloupek Krzysztof 13,78 %
Kwarciński Wiktor 25,98 %

Latuszek Dorota Elżbieta 34,64 %
Napieracz Mirosław Zbigniew 25,59 %

Okręg 
wyborczy 

nr 13

Borysewicz Alfred 18,98 %
Brzozowski Andrzej 15,01 %
Podbereski Bogdan 27,19 %

Wujda Tomasz Michał 10,76 %
Zioła Krystyna Teresa 28,04 %

Okręg 
wyborczy 

nr 14

Kwiatkowski Marcin 22,78 %
Patkowski Ryszard Paweł 18,99 %
Święcicki Ryszard Wacław 19,94 %

Włodkowski-Moszej Leszek 38,29 %

Okręg 
wyborczy 

nr 15

Andrzejczak Lech  9,09 %
Krzemiński Czesław  9,39 %
Łokietek Stanisław 30,61 %

Sokalski Władysław Zygmunt 33,64 %
Swakowski Andrzej Marek 17,27 %

Okręg 
wyborczy 

nr 16

Jastrzębska Anna Rozalia 35,18 %
Kowalski Andrzej Grzegorz 29,17 %

Lewandowski Łukasz Robert 35,64 %

Okręg 
wyborczy 

nr 17

Michalski Mirosław Jan 22,16 %
Pawlik Artur Kazimierz 19,32 %

Stańczak Halina Apolonia 22,44 %
Szymkiewicz Piotr 15,91 %
Wyszyński Marian 20,17 %

Okręg 
wyborczy 

nr 18

Baszczuk Paweł Jan 23,97 %
Dobrowolski Andrzej Antoni 24,31 %
Kowalska Izabela Grażyna 34,25 %

Słowińska Dagmara Agnieszka 17,46 %

Okręg 
wyborczy 

nr 19

Baranowicz Jan 11,33 %
Kaczmarczyk Adam 45,95 %

Kołoszyc Małgorzata 23,30 %
Krzyżowska Joanna Sławomira  7,44 %

Szatkowska Danuta Barbara 11,97 %

Okręg 
wyborczy 

nr 20

Batory Norbert Krzysztof 23,17 %
Bzdak Eryk Franciszek   8,58 %

Gaczyński Dariusz Szczepan 29,61 %
Marszałek Paweł Tomasz 26,18 %

Sufisz Wojciech 12,45 %

Okręg 
wyborczy 

nr 21

Jastrzębska Mariola Izabela 27,35 %
Kubik Wiesław Mieczysław 15,38 %

Kujda Grzegorz Andrzej 39,32 %
Wolski Władysław Mikołaj 17,95 %

Urząd Miejski w Dębnie

 Sesja odbyła się w sali posiedzeń w Urzędzie Miejskim 
w Dębnie. 

Rada  zapoznała się  z informacjami i sprawozdaniami:
1) Przewodniczącego RM z działań podjętych między sesjami.
2) Burmistrza z działań podjętych  od  25.09.2014 r.  do 
29.10.2014 r.
3)  Oświadczeń majątkowych radnych i osób funkcyjnych 
za rok 2013. 
3)  Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 
4)  OPS o przygotowaniu do okresu zimowego podopiecz-

nych  w tym schronisko dla bezdomnych.
5)  Plan zadań inwestycyjnych.
6)  Przygotowanie  do zimowego utrzymania dróg i chod-
ników w Gminie Dębno.  
    
Rada podjęła następujące uchwały:
1) Nr LVIII/418/2014 – w sprawie zmiany w uchwale Rady 
Miejskiej w Dębnie nr XLV/360/2013 z dnia 30.12.2013 r.   
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębno na 2014 r.
 Głosowanie: za jednogłośnie

2)  Nr LVIII/419/2014 – w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy  Dębno na lata  2014-2023. 
    Głosowanie: za jednogłośnie

3)  Nr LVIII/420/2014  - w sprawie zmiany w uchwale RM 
w Dębnie nr LVI/401/2014 z dnia 4.09.2014 r. w sprawie 
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udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Myśliborskie-
go na budowę chodnika w Sarbinowie.
 Głosowanie: za 11, 5 przeciw, 3 wstrzymujących

4)  Nr LVIII/421/2014 – w sprawie wniesienia dopłaty do 
jednoosobowej spółki Gminy – Przedsiębiorstwa Wodo-
ciągów i  Kanalizacji Sp. z o.o.
 Głosowanie: za jednogłośnie

5)  Nr LVIII/422/2014 – w sprawie obniżenia ceny drewna 
do celów wymiaru podatku leśnego na 2015 r.
 Głosowanie: za jednogłośnie

6)  Nr LVIII/423/2014 – w sprawie obniżenia ceny żyta  do 
celów wymiaru podatku rolnego na 2015 r.
 Głosowanie: za 15, 5 przeciw

7) Nr VIII/424/2014  - w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębno, 
obejmującego tereny położone w obrębie Dolsk.
 Głosowanie: za jednogłośnie 
 

8) Nr VIII/425/2014 – w sprawie oceny aktualności 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodaro-
wania przestrzennego oraz miejscowych planów za-
gospodarowania przestrzennego na terenie Gminy 
Dębno. 
 Głosowanie: za 16, 0 przeciw, 3 wstrzymujących 

9) Nr LVIII/426/2014 – w sprawie przyjęcia Programu  
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gminie  Dębno na 2015 r.
 Głosowanie: za 13, 0 przeciw, 6 wstrzymujących

10)  Nr LVIII/427/2014 – w sprawie „Budżetu obywatel-
skiego” Gminy Dębno na rok 2015.
 Głosowanie: za 16, 0 przeciw, 4 wstrzymujących

 Informuję, że protokół z przebiegu LVIII sesji Rady 
Miejskiej jest sporządzony i wyłożony do wglądu w Biurze 
Rady. 

Ewa Bajkiewicz
Inspektor, ds. obsługi Biura Rady Miejskiej w Dębnie 

Sesja odbyła się w sali widowiskowej Dębnowskiego 
Ośrodka Kultury. Była to uroczysta sesja kończąca VI ka-
dencję Rady Miejskiej w Dębnie 2010-2014. 

Na wstępie  wprowadzony został na salę obrad Sztan-
dar Rady Miejskiej. Przewodniczący  Rady Miejskiej Ry-
szard Patkowski  otworzył sesję i przywitał wszystkich 
przybyłych na sesję. Poprosił o uczczenie minutą ciszy 
pamięć zmarłego Janusza Suligi prezesa PWiK w Dębnie. 
Następnie głos zabrał Burmistrz Dębna Piotr Downar,  któ-
ry  podsumował działania w związku z zakończeniem ka-
dencji 2010-2014.

Dzisiejsza uroczysta sesja w swoim podniosłym cha-
rakterze skłania do refleksji nie tylko na temat 96 roczni-
cy Odzyskania przez Polskę Niepodległości, która to mija 
dzisiaj, ale również nastraja refleksyjnie ze względu na 
to, że w ostatnim czasie pożegnaliśmy samorządowców: 
Profesora, niegdyś Wiceprzewodniczącego Rady Fran-
ciszka Herdena i wczoraj naszego kolegę, druha, Preze-
sa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Janusza 
Suligę. Dziś podsumowujemy VI kadencję  2010-2014.  W 
mojej ocenie należy ona mimo wszystko do udanych. 
Każda kadencja przynosi oprócz szans również istotne 
zagrożenia. Myślę, że naszej gminie udało się większość 
zagrożeń ominąć dzięki temu, jak pracowała cała gmi-
na. A gmina to oczywiście Rada, to Burmistrz, to dobra 
praca jednostek organizacyjnych, to dobra praca czy 
współpraca z wszystkimi, którzy stanowią otoczenie dla 
działalności instytucji. W Radzie Miejskiej była koalicja, 
była opozycja. Były pewne napięcia, powiedzmy, że z wy-

INFORMACJA Z PRZEBIEGU LIX
 SESJI RADY MIEJSKIEJ W DĘBNIE

z dnia 11 listopada 2014 roku

jątkiem kilku incydentów pracowało się nam nie tak źle. 
I myślę, że możemy sobie wzajemnie podziękować, ale 
także wybaczyć pewne rzeczy. Ja oczywiście zdaję sobie 
sprawę również ze swoich niedoskonałości. Czasami by-
łem impulsywny, czasami potrafię być uparty, za to Pań-
stwa przepraszam. Jeżeli coś, powiedzmy z moich cech 
czy z wydarzeń, których byłem sprawcą Państwu utkwiło  
w pamięci, nie daje spokoju,  przepraszam. /to trudno/ 
Teraz krótko podsumowując te cztery wspólne lata, to: 
Zaczynaliśmy z zadłużeniem 21 700 000 zł, a na koniec 
tej kadencji jest  23 081 807,01 zł ( w tym 1 400 000 zł  Ene-
osu). Łącznie wykonaliśmy inwestycji na kwotę: (2014 
plan) 59 272 112,30 zł (średnio 14 818 000 zl rocznie, tj. 
19,2 % budżetu).

Do najważniejszych należą: 
-  oczywiście kanalizacja w rejonie Natury 2000,
-  remonty i przebudowy dróg i ulic m.in. Słowackiego, 

Spacerowej, Planty,
-  budowa ścieżek rowerowych np. Dębno-Oborzany i 

do Klepina,
-  remonty świetlic wiejskich Warnice, Dyszno, Smolni-

ca, Oborzany,
-  remont w budynku Dębnowskiego Ośrodka Kultury,
-  budowy oświetleń drogowych oraz wymiana opraw 

na energooszczędne,
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-  zagospodarowanie ternu przy sali sportowo-rehabili-
tacyjnej,

-  termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej.
Zdobyliśmy środki zewnętrzne na łączną sumę: z 

UE 26 500 000 zł (śr. 6 625 000 zł rocznie, tj. 8,8% docho-
dów), poza tym 1355 tys. zł  ze schetynówek, 2 285 tyz. 
zł z WFOŚ i CZG-12 na rekultywację wysypiska śmieci - 
obejmuje to zarówno część zadań, o których wspomnia-
łem wcześniej, jak i szereg innych, niby drobniejszych, ale 
równie ważnych dla tych, którzy je wykonali i tych którzy 
z nich skorzystali.

Najtrudniejszą zmianą dotyczącą wszystkich miesz-
kańców była tzw. rewolucja śmieciowa. Zmiany, które 
wprowadziła ustawa nałożyła na gminy zadania i obo-
wiązki nie do końca jednoznaczne, jasne i czytelne.

Mimo wszystkich niedogodności, nieścisłości prawnych 
uważam, że nasza gmina poradziła sobie z nowymi zada-
niami. Szereg prac przygotowawczych precyzujących za-
dania i obowiązki, spotkania zorganizowane przed dniem 
wprowadzenia w życie nowych zasad gospodarki odpa-
dami komunalnymi, materiały informacyjno-edukacyjne 
oraz praca i zaangażowanie urzędników w doinformowa-
nie, wyjaśnianie niejasności, czy zwykła pomoc przy wy-
pełnianiu dokumentów pomogły zapoznać i dostosować 
się do zmienionych zasad gospodarowania stałymi odpa-
dami komunalnymi powstającymi na nieruchomościach 
zamieszkałych na terenie naszej gminy zarówno miesz-
kańcom jak i Gminie. Nie wszystko jest jeszcze w 100 % 
perfekcyjne, cały czas dowiadujemy i uczymy się czegoś 
nowego, pojawiają się nowe problemy, nowe płaszczyzny 
rozmaitych sytuacji, lecz mimo wszystko zadanie jest reali-
zowane w miarę możliwości sprawnie, bez piętrzących się 
problemów, a w miarę upływu czasu będzie tylko lepiej. 

Najważniejsza decyzja ostatniego czasu to uchwała 
Rady Miejskiej o przystąpieniu do spółki Szpital w Dębnie, 
jest to duże wyzwanie dla nas, aby Szpital nie tylko utrzy-
mać, ale żeby on dobrze funkcjonował ku dobru miesz-
kańców i jego pracowników.

Ogromnie się cieszyliśmy z faktu objęcia naszych te-
renów Kostrzyńsko-Słubicką Specjalną Strefą Ekonomicz-
ną, samo spowodowanie tego kosztowało nas sporo za-
biegów i cierpliwości, teraz uzbrajamy tereny, aby inwe-
stor mógł wejść i przystąpić do działania.

Gmina Dębno została wielokrotnie doceniona w róż-
nego rodzaju konkursach, rankingach, pozwolę sobie 
przypomnieć kilka z nich: tytuł Regionalnego Lidera Inno-
wacji i Rozwoju w IV edycji krajowego konkursu Krajowi 
Liderzy Innowacji i Rozwoju 2011 w kategorii Innowacyj-
na gmina, zwycięzca V Ogólnopolskiego Konkursu „Grunt 
na medal” 2012, tytuł laureata przypadł Gminie Dębno 
za działkę o powierzchni 13,72 ha, położonej w Dębnie 
przy ul. Dargomyskiej, laureat Rankingu Samorządów 
Rzeczpospolitej w latach 2012 i 2013, wyróżnienie w fina-
le kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł” - Gmina Dębno 
znalazła się wśród 12 samorządów w Polsce, które pro-
wadzą najlepsze działania profilaktyczne wśród dzieci i 
młodzieży, tytuł Euro Symbolu Polskiej Samorządności, 
przyznawany przez Gazetę Prawną.

W tym momencie chciałbym podziękować sołtysom, 

dyrektorom jednostek organizacyjnych gminy, szefom 
jednostek zewnętrznych, pracownikom Urzędu,  bo pro-
szę Państwa tylko w dobrym współdziałaniu możemy 
tworzyć gminę, możemy dzisiaj być zadowoleni, z efek-
tów, które osiągnęliśmy. 

Dziękuję Państwu raz jeszcze za współpracę, każdemu  
z Państwa z osobna i wszystkim wspólnie jako zespołowi.

Głos zabrał Przewodniczący RM – Szanowni Państwo. 
Najkrótsze przemówienie mogłoby brzmieć: dziękuję i 
przepraszam. Ale pomimo wszystko postaram się roz-
winąć te dwa słowa: dziękuję za współpracę wszystkim 
oraz przepraszam za ewentualne gafy, zapalczywość, 
czy też niegrzeczność. Biorąc pod uwagę mój tempe-
rament miałbym chyba więcej okazji do przeprosin niż 
pan Burmistrz. Nie będę się skupiał nad liczbami oraz 
osiągnięciami samorządu dębnowskiego w kaden-
cji 2010 – 2014, gdyż przed chwilą uczynił to Burmistrz 
Downar. Chciałbym tylko zwrócić uwagę na zjawisko 
szczególne w naszym samorządzie, po raz pierwszy, z 
którym mieliśmy w Dębnie do czynienia w tej kadencji. 
To nowe zjawisko i pojęcie to kohabitacja, czyli umie-
jętność współpracy i współżycia osób  o niekoniecznie 
tych samych, czy zbieżnych poglądach. Do 2013 roku 
Burmistrz dysponował większością w Radzie Miejskiej, 
później zaś uczyliśmy się właśnie kohabitacji. Trudno 
ocenić na bieżąco jak nam wszystkim ta współpraca 
wychodziła, lecz mam nadzieję, że zgodnie ze słowami 
A. Asnyka: „Trzeba z żywymi naprzód iść, po życie się-
gać nowe, a nie w uwiędłych laurów liść stroić głowę”. 
Nasze doświadczenia przydadzą się kolejnym radnym 
i burmistrzom m.in. być może obecnym tu dziś na sali. 
Jeszcze raz dziękuję serdecznie za współpracę i życzę 
wszystkim szczęścia oraz powodzenia. Dziękuję.

Na komendę „baczność”  został wyprowadzony z sali 
obrad  Sztandar Rady Miejskiej. 

Następnie  w sprawach różnych dla  utrzymania trady-
cji  Przewodniczący RM Ryszard Patkowski odczytał  nie-
które śmieszne wypowiedzi radnych, które padały pod-
czas posiedzeń komisji i sesji. 

Nagrodzeni zostali trzej radni za wypowiedzi: 
Andrzej Brzozowski: jedna komisja coś wyrzuciła, dru-

ga się krzywiła, a kolejna sapała.
Marian Wyszyński -  pan Burmistrz mydli oczy dla ko-

alicji i chwyta poniżej pasa.
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Wacław Baranowicz – muszę coś powiedzieć, bo w 
środku podnosi mi się ciśnienie.    

Informuję, że protokół z przebiegu LIX sesji Rady Miej-

skiej jest sporządzony i wyłożony do wglądu w Biurze 
Rady. 

Ewa Bajkiewicz
Inspektor, ds. obsługi Biura Rady Miejskiej w Dębnie 

ObchOdy Święta 
NiepOdległOŚci

11 listopada br. cała Polska świętowała kolejną roczni-
cę odzyskania niepodległości.  Uroczystości uświetniają-
ce to wydarzenie jak co roku odbyły się także w Dębnie.

Po mszy świętej w intencji ojczyzny w kościele p.w. 
św. Ap. Piotra i Pawła władze miasta wraz z mieszkań-
cami przeszły pod pomnik Orła Białego by złożyć kwiaty i wysłuchać przemówień okolicznościowych. Następnie 

wszyscy udali się do Dębnowskiego Ośrodka Kultury, 
gdzie odbył się koncert poetyckich pieśni patriotycznych 
w wykonaniu wspaniałej kobiety, artystki, pieśniarki – Elż-
biety Kuczyńskiej z Gorzowa Wielkopolskiego. Artystka w 
sobie tylko znany sposób, podczas pełnego uroku wystę-
pu przypomniała najpiękniejsze pieśni ułańskie, wojsko-
we oraz utwory takich polskich bardów jak Jacek Kacz-
marski czy Przemysław Gintrowski.

Ostatnim punktem dębnowskich obchodów  Święta 
Niepodległości była uroczysta sesja Rady Miejskiej koń-
cząca kadencję 2010- 2014.

DOK  

BURMIStRZ DĘBNA WYRóżNIł
WYJĄtKOWEGO MIESZKAńCA NASZEGO MIAStA

30 października br. podczas sesji 
Rady Miejskiej burmistrz Dębna do-
konał wyróżnienia dębnowskiego 
podróżnika, przyrodnika i fotografika 
– Marka Schillera. 

Marek Schiller we wrześniu br. 
otrzymał pierwszą nagrodę i tytuł Li-
dera Pomorza Zachodniego w ogło-
szonej przez Marszałka Wojewódz-
twa Zachodniopomorskiego drugiej 
edycji  konkursu „Lider Pomorza Za-
chodniego”.

Kandydaturę Marka Schillera zgło-
siła Gmina Dębno.

Laureat został wyróżniony za swoją 
długoletnią i społeczną działalność na 
terenie naszej gminy. Przez wiele lat 
był opiekunem szkolnych kół zaintere-
sowań: PTTK i PTSM. Od 2002 r. pełni 
funkcję prezesa Ligi Ochrony Przyro-
dy Oddział w Dębnie, jest członkiem 
Klubu Przyrodników. Zaprojektował 
i wykonał na terenie Gminy Dębno 
120 kilometrową sieć szlaków tury-
stycznych. Zainicjował utworzenie 

Rezerwatu Przyrody „Długogóry” – 
wykonał dokumentację przyrodniczą 
i projekt rezerwatu. 

Od 2003 r. organizuje Spotkania 
Przyrodników, co roku w innej miej-
scowości Gminy Dębno, prezentują-
ce miejscowe walory. Jego zasługą 
jest upamiętnienie postaci Aleksan-
dra Von Humboldta w Dysznie z oka-
zji 75 – lecia Ligi Ochrony Przyrody. 

Autor serwisu www.pogranicze.
simcomputer.com.pl opisującego 
okolice Dębna (wg opinii internautów 

to najlepszy serwis o kamieniach) – 
obecnie w przebudowie. Współautor 
Szlaku Templariuszy. Jest autorem 
rozdziału „Przyroda gminy Dębno” 
w pracy zbiorowej „Karty z Dziejów 
Dębna” (Dębno, 2005), współautorem 
książki „Dolina Myśli – ukryte piękno”, 
przewodnika turystycznego, mono-
grafii regionu „POMYŚLE - Zielona 
kraina piękną Myślą przecięta”, a tak-
że autorem pięknie ilustrowanego cy-
klu artykułów (ponad 40) pod wspól-
nym tytułem „Co w trawie piszczy?... 
w „Merkuriuszu Dębnowskim”. 

Jest odkrywcą stanowiska wystę-
powania najmniejszej rośliny Euro-
py – wolfia bezkorzeniowa i rośliny 
zagrożonej wyginięciem – pływacza 
drobnego.

Burmistrz Dębna złożył na ręce 
Pana Marka gratulacje, podziękowa-
nia oraz wraz z Przewodniczącym 
Rady Miejskiej wręczył praktyczny 
upominek – kamerę sportową,  któ-
ra na pewno przyda się podczas licz-
nych wypraw.

Dołączamy się do podziękowań i 
gratulacji oraz życzymy jeszcze wielu 
licznych odkryć.

Wydział Planowania i Rozwoju
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KOLEJNE CERtYFIKAtY DLA URZĘDU 
MIEJSKIEGO W DĘBNIE

70-lecie Ligi Obrony Kraju

W ostatnich dniach w naszym Urzędzie Miejskim przeprowadzo-
ny został audyt bezpieczeństwa danych osobowych oraz audyt le-
galności oprogramowania. Audyt przeprowadziła Fundacja na rzecz 
bezpieczeństwa Jednostek Samorządu Terytorialnego – POLKOM 
Audit Consulting Group.

 W wyniku audytu stwierdzono, że Urząd Miejski spełnia usta-
wowe wymogi dotyczące bezpieczeństwa danych oraz legalności 
oprogramowania. Prezes Fundacji Lech Ryszewski wręczył zastęp-

cy burmistrza Dębna Wojciechowi Czepułkow-
skiemu certyfikat ochrony danych osobowych 
„Bezpieczny Urząd” oraz certyfikat legalności 
oprogramowania.

Wydział Planowania i Rozwoju

8 listopada 2014 roku w sali konferencyjnej OSiR w 
Dębnie odbyła się uroczystość  związana z  70. rocznicą 
powstania Ligi Obrony Kraju. Na zaproszenie Zarządu 
Miejsko-Gminnej Organizacji LOK w Dębnie oraz Zarządu 
Powiatowego przybyli działacze związku, a także przed-
stawiciele władz administracyjnych i samorządowych po-
wiatu i gminy Dębno oraz Myślibórz.

Spotkanie otworzyli prezesi LOK – Janusz Szyszko i 
Adam Kaczmarczyk serdecznie witając zgromadzony ak-
tyw  i zaproszonych gości. W swoim wystąpieniu  prezes 
Zarządu Powiatowego nakreślił rys historyczny Ligi Obro-
ny Kraju zwracając uwagę na jej masowy i społeczny cha-
rakter. Poprzez  tworzone w 1944 r. społeczne komitety 
pomocy rannym i chorym żołnierzom polskim wkracza-
jącym na tereny polskie, rozwój ich  wraz z przesuwającą 
się na zachód linią frontu, poprzez strukturalizacje i połą-
czenie się  pojedynczych ogniw w jeden związek pod na-
zwą Towarzystwa Przyjaciół Żołnierza – stowarzyszenie 
wyższej użyteczności publicznej. Od  21 lipca 1950 roku 
po połączeniu się z  Polskim Związkiem  Krótkofalowców 
nastąpiła zmiana nazwy na Ligę Przyjaciół Żołnierza, a 
od 12 listopada 1962 roku na 14. Walnym Zjeździe przy-
jęto nazwę Liga Obrony Kraju. Główne statutowe cele  
to: kultywowanie tradycji oręża polskiego, umasowienie 
szkolenia w ramach sportów obronnych i politechnicz-

nych szczególnie wśród młodzieży szkolnej. W swej dzia-
łalności szkoleniowej i wychowawczej LOK korzysta ze 
wsparcia Ministerstwa Obrony Narodowej, dyrekcji szkół 
różnych szczebli, a także ze wsparcia ze strony lokalnych 
władz administracyjnych i samorządowych.

Szczególnie należy podkreślić wysiłek działaczy lo-
kowskich w różnym wieku, byłej kadrze Wojska Polskie-
go, którzy społecznie zaangażowali się i angażują  w bez-
pośrednią pracę z młodzieżą.

Jak podkreślił w swoim wystąpieniu prezes Zarządu 
MiG LOK w Dębnie – Adam Kaczmarczyk ,,…organizacja 
nasza realizując statutowe zadania jednoczyła wysiłki 
swoich członków i sympatyków - najpierw związanych  z 
wyzwoleniem kraju i jego odbudową ze zniszczeń wojen-
nych, a następnie rozwojem szkolenia obronnego, spor-
tów obronnych i politechnicznych”.
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W roku jubileuszu na wniosek władz  myśliborsko - dęb-
nowskiej organizacji LOK  za szczególne zasługi w pracy orga-
nizacyjnej na rzecz młodzieży i osiągane wyniki szkoleniowe 
Minister Obrony Narodowej – Tomasz Siemoniak wyróżnił   
naszych  działaczy  Medalami „Za Zasługi dla Obronności Kra-
ju”: złotym - Jerzego Korzeniowskiego z Dębna oraz brązowy-
mi: Waldemara Jakubiaka (opiekun koła w ZPO Barnówko), 
Mariana Głowackiego i Zenona Kraszewskiego (obaj z Myśli-
borza). W imieniu Ministra ON medale wręczali Starosta Po-
wiatu Myśliborskiego - Arkadiusz Mazepa i płk Andrzej Smu-
kała - Dyrektor Biura Zarządu ZOW LOK w Szczecinie.

Ponadto Prezydium ZG LOK w Warszawie wyróż-
niło Medalami 70-lecia LOK „Za Zasługi” – Krzysztofa 
Bilskiego i Adama Kaczmarczyka (Dębno) oraz Toma-
sza Sarbę i Zygmunta Brzezińskiego z myśliborskiej 

organizacji LOK, a Prezydium Zarządu Organizacji Wo-
jewódzkiej LOK w Szczecinie - Dyplomami uznania Elż-
bietę Kusy (Barlinek), Mariana Głowackiego i Grzegorza 
Dąbrowskiego (Myślibórz), Cezarego Michalaka, Stefana 
Olobrego, Antoniego Dobropolskiego (Dębno) i Janusza 
Mytkowskiego (Smolnica). Te wyróżnienia wręczali Wi-
ceprezes ZOW LOK – Franciszek Bąk i  sekretarz Zarządu 
– Antoni Hofsas. 

Nie zapomniano również o instytucjach i sponsorach  
wspierających  naszą działalność wręczając okoliczno-
ściowe statuetki,  dyplomy i medale. Wśród wyróżnio-
nych znaleźli się: Starostwo Powiatowe, Burmistrzowie 
Dębna i Myśliborza, Rada Miejska w Dębnie, kierownic-
two OSiR i Wydział Oświaty Kultury i Sportu w Dębnie, 
16 -11 Hufiec Pracy w Dębnie, firma PGKiM z Myśliborza, 
firma EUROMET Sp. z o. o. z Myśliborza.

Spotkaniu towarzyszyła wystawa poświęcona dorob-
kowi działalności Ligi Obrony Kraju na terenie Dębna i 
Myśliborza przygotowana przez Adama Kaczmarczyka 
i Marka Aleksandrowicza, a także pokaz multimedialny 
poświęcony  ostatniemu pięcioleciu działalności LOK  au-
torstwa Janusza Mytkowskiego – opiekuna koła LOK w 
Zespole Szkół w Smolnicy.

 Po części oficjalnej organizatorzy zaprosili  przybyłych 
działaczy i gości na gorący poczęstunek, gdzie tradycyjnie 
snuto wspomnienia i planowano nowe działania (na ra-
zie nie oficjalne) w zakresie rozwoju bazy szkoleniowej – 
nowe strzelnice  w szkołach lub innych obiektach czy też 
nowe zawody  obronne w tym strzeleckie dla młodzieży 
szkolnej. 

Tekst: Janusz Szyszko
Foto: Janusz Mytkowski

Międzynarodowy
dzień białej laski

Międzynarodowy Dzień Białej Laski jest świętem osób 
niewidomych i niedowidzących obchodzonym corocznie 
15 października (od 1964 roku).

Celem obchodów tego święta jest przedstawienie pro-
blematyki osób niewidomych i niedowidzących. Dla osób 
dotkniętych tym schorzeniem jest to uroczyste święto, 
podczas którego przypominają zdrowej części społeczeń-
stwa, że istnieją i chcą żyć tak jak wszyscy inni obywatele.

Uroczyste obchody tego święta w naszej gminie zor-
ganizował Zarząd Koła Polskiego Związku Niewidomych 
w Dębnie. Uroczystość odbyła się w Muzycznym Klubie 
Giso. W obchodach tego święta uczestniczyli: burmistrz 
Dębna - Piotr Downar, dyrektor Banku PKO BP - Barbara 
Zawadzka, dyrektor GBS o/Dębno - Barbara Aleksiejew, 
współwłaścicielki drukarni Pol-Graf - Elżbieta Krupka i 
Janina Bladyniec, właścicielka  Zakładu Instalacji Wod.- 
Kan., CO i Gaz - Teresa Wojniłowicz, właścicielka Klubu 
Muzycznego GISO - Wanda Kujda, w zastępstwie Janu-
sza Suligi prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Ka-
nalizacji - Marzena Jakuszewska, w-ce prezes Okręgu 
Zachodniopomorskiego PZN w Szczecinie - Justyna Ja-
strzembska, prezes Koła PZN w Myśliborzu - Teresa Ko-

walska oraz członkowie stowarzyszenia. Zebranych gości 
przywitali prezes Zarządu Koła PZN w Dębnie Małgorzata 
Strelczuk oraz sekretarz Ireneusz Popławski. Prezes Za-
rządu Koła PZN wyjaśniła przybyłym gościom w jakich 
okolicznościach zrodziła się inicjatywa obchodów Dnia 
Białej Laski.

„Pomysłodawcą białej laski był angielski fotograf Ja-
mes Biggs mieszkający w Bristolu, który stracił wzrok w 
wypadku w 1921 r. Wychodził samodzielnie z domu ze 
swoją zwykłą laską. Szybko przekonał się, że nie zawsze 

Udekorowani medalami „Za Zasługi dla Obronności Kraju”.
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ŚWIAtOWY DZIEń WALKI Z CUKRZYCĄ

dostrzegana jest przez innych, zwłaszcza w czasie tzw. 
ponurej angielskiej pogody. Pomalował swoją laskę na 
biały kolor, aby była lepiej widoczna i zwracała uwagę 
innych osób. Pomysł ten okazał się bardzo skuteczny. W 
stanach Zjednoczonych, dzięki działaniu Krajowej Fede-

racji Niewidomych w latach 50 i 60 powstał wielki ruch 
na rzecz popularyzacji problemów osób niewidomych i 
z uszkodzonym wzrokiem. Wynikiem tego było przyjęcie 
przez Kongres uchwały proklamującej 15 października 
każdego roku jako Dnia Bezpiecznej Białej Laski” – mó-
wiła prezes.  

Następnie głos zabrał Ireneusz Popławski, który wy-
jaśnił w jaki sposób na co dzień działa Koło w Dębnie, 
z jakimi problemami borykają się jego członkowie oraz 
jakie cele stawiają sobie członkowie Zarządu Koła. Pre-
zes wymieniła społecznych pracowników Zarządu Koła 
PZN w Dębnie w składzie: sekretarz – Ireneusz Popław-
ski, skarbnik – Teresa Henk, z-ca prezesa – Jerzy Włodar-
czyk oraz prezes – Małgorzata Strelczuk.  Przypomniała 
również o szeregu imprez kulturalnych zorganizowanych 
w ciągu ostatniego roku, m.in. imprezy integracyjno – re-
kreacyjne:
•	 spotkania wielkanocne,
•	 spotkanie wigilijne,
•	 Dzień Babci i Dziadka,
•	 przywitanie lata w Wyłuszczarni Nasion Nadleśnictwa 

Dębno oraz spotkanie integracyjne z Kołem PZN ze 
Stargardu Szcz.,

•	 sześciodniowa wycieczka do Wisły,
•	 turnus rehabilitacyjno – wypoczynkowy w Iwoniczu 

Zdroju,
•	 udział w rządowym programie na rzecz aktywności 

społecznej osób starszych, niepełnosprawnych wzro-
kowo „Wiecznie młodzi – czas na aktywnego seniora”,

•	 spotkania edukacyjno-informacyjne „Szeroki Hory-
zont”,

•	 „Aktywny Senior”,  
•	 „Klub Aktywności Twórczej”, 
•	 uroczyste obchody Dnia Białej Laski.

Powyższe działania były finansowane z dotacji z Urzę-
du Miejskiego w Dębnie, Urzędu Marszałkowskiego, 
PCPR-u, PFRON-u oraz przy odpłatności uczestników i 
ofiarności sponsorów. 

„Za okazaną pomoc administracyjną oraz wsparcie 
finansowe działalności naszego Koła składamy podzięko-
wania dla Piotra Downara - burmistrza Dębna, Wandy i 
Grzegorza Kujda, Barbary Aleksiejew, Elżbiety Krupki, Ja-
niny Bladyniec, Barbary Zawadzkiej, Teresy Wojniłowicz, 
Janusza Suligi, Jana Robaka, Stanisława Łokietka oraz za 
prowadzenie strony internetowej dla Piotra Balika. Dzię-
kuję dla Zarządu naszego Koła za pomoc i wsparcie i dla 
Państwa, że jesteście z nami” – mówiła prezes.       

Za zaangażowanie, oddanie oraz aktywną działalność 
Zarządu Koła burmistrz Dębna wręczył pani prezes bu-
kiet kwiatów życząc, aby kolejny rok był równie owocny i 
przepełniony dobrocią jak poprzedni.

Na zakończenie oficjalnej części uroczystości  na scenie 
wystąpił Dominik Sawicki z Dębnowskiego Ośrodka Kultu-
ry, który przy dźwiękach gitary wykonał poezję śpiewaną.

Prezes życzyła wszystkim zrzeszonym w PZN i przy-
byłym gościom zdrowia, zadowolenia z życia, satysfakcji 
z pracy oraz dalszej owocnej współpracy na rzecz ludzi, 
których połączyły wspólne problemy i troski.  

Wszystkim członkom wręczono sprzęt rehabilitacyjny 
dofinansowany z budżetu Gminy Dębno. 

Marta Wojciechowska
Małgorzata Strelczuk

Corocznie  w listopadzie ob-
chodzony jest na całym świecie 
Światowy Dzień Walki z Cukrzycą. 
Istniejące w Dębnie Koło Polskiego 
Stowarzyszenia Diabetyków było 
organizatorem 8 listopada br. tego 

święta zarówno dla członków tego 
koła jak również dla niezrzeszonych 
mieszkańców naszego miasta za-
interesowanych tą tematyką. Miej-
scem spotkania dokładnie jak w ub. 
roku  był Dębnowski Ośrodek Kul-
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tury. Około 80 uczestników 
spotkania wysłuchało refera-
tów gości ze szczecińskiego 
środowiska medycznego: dr 
n. med. Katarzyny Homy z 
PAM w Szczecinie oraz mgr 
dietetyk Małgorzaty Napierały. 
W konferencji wzięli udział 
także przedstawiciele firm 
farmaceutycznych współor-
ganizatorzy obchodów. Tra-
dycyjnie jak i w każdym roku 
każdy chętny mógł zbadać 
sobie bezpłatnie ciśnienie, poziom 
cukru we krwi oraz tzw. stopę cu-
krzycową. Miłym akcentem uroczy-
stości było wręczenie zasłużonym 

członkom Koła Diabetyków w Dęb-
nie odznaczeń  „Za zasługi – Polskie 
Stowarzyszenie Diabetyków”.  Zna-
ny w Dębnie zespół śpiewaczy  „Je-

sienne róże” zakończył uroczyste 
spotkanie.  

Bogdan Buczyński

NIEBEZPIECZNY AZBESt 
WYWIEZIONY Z GMINY DĘBNO
Ponad 67 ton groźnego dla zdrowia azbestu wywie-

ziono z terenu Gminy Dębno. 
Zadanie pn. „Usuwanie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Dębno - 2014” w 100% zostało 
sfinansowane ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. 

Prace polegające na demontażu płyt azbestowych z 
pokryć dachowych, ich zapakowanie, transport i prze-
kazanie do utylizacji wykonała na podstawie umowy  
z Gminą Dębno firma „EKO24” Barbara Plewko z Dębna. 
Prace zostały wykonane w dniach od 28 sierpnia do 30 
września 2014 r. 

Odpady zawierające azbest o kodzie 170605* / Mate-
riały konstrukcyjne zawierające azbest/ zostały przeka-
zane przez firmę na składowisko w miejscowości Dalsze 
„EKO-MYŚL” Spółka  z o.o. w Myśliborzu. 

Podstawowym celem realizacji zadania była pomoc 
dla mieszkańców Gminy Dębno, którzy wyroby zawiera-
jące azbest stosowali jako pokrycie dachowe budynków 
mieszkalnych lub budynków gospodarczych. 

W wielu przypadkach odpady były zdeponowane 
na terenie nieruchomości i zalegały tam od lat. Tak 
zalegających płyt azbestowych zebrano 37 ton.  Za-
danie zrealizowano na terenie 35 nieruchomości na 

terenie Gminy Dębno m.in. w Dębnie, Dargomyślu, 
Barnówku, Cychrach, Dolsku, Sarbinowie, Smolnicy, 
Różańsku, Warnicach, Bogusławiu.  

Zdemontowano 2199,32 m2 płyt azbestowych z 
pokryć dachowych budynków mieszkalnych i gospo-
darczych. Ogromnym osiągnięciem był demontaż płyt 
azbestowych z pokrycia dachu budynku gospodarcze-
go na terenie Szpitala w Dębnie.

Cel zadania wpisany jest w „Program usuwania wy-
robów zawierających azbest na terenie Gminy Dębno 
na lata 2011-2032”, który przyjęty został uchwałą Rady 
Miejskiej w Dębnie Nr XI/71/2011 z dnia 29 czerwca 
2011 r. 

Zachęcamy do udziału w Programie likwidacji 
azbestu w roku 2015.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami  
i Ochrony Środowiska
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Ulica Piłsudskiego zostanie przebudowana
W przyszłym roku ruszą prace związane z 

przebudową ulicy Piłsudskiego. Zadanie zostanie 
dofinansowane z Narodowego Programu Przebu-
dowy Dróg Lokalnych. 

W ramach realizacji inwestycji wykonana zo-
stanie nowa nawierzchnia jezdni, parkingi, chod-
niki oraz oznakowanie pionowe i poziome. 

Dzięki realizacji zadania poprawi się komfort 
jazdy, bezpieczeństwo oraz dostępność do zloka-
lizowanych na tej ulicy instytucji.

Przewidywany koszt inwestycji szacuje się na 
blisko 2.300.000,00 zł.

Wydział Planowania i Rozwoju

Nowy pojazd pożarniczy 
Ochotniczej Straży 

pożarnej
18 października 2014 r. odbyło się uro-

czyste przekazanie nowego lekkiego sa-
mochodu pożarniczego dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Dargomyślu. 

Samochód został zakupiony przez Gmi-
nę Dębno w ramach projektu „Poprawa 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego oraz 
ochrony przed skutkami zagrożeń środo-
wiska na terenie gminy Dębno poprzez 
zakup lekkiego samochodu ratowniczo 
- gaśniczego” współfinansowanego przez 
Unię Europejską z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2007 – 2013.

Zwołano uroczystą zbiórkę, w której uczestniczyli: Piotr 
Downar - burmistrz Dębna, Ryszard Patkowski - przewodni-
czący Rady Miejskiej, działacze Związku Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych przy Zarządzie Wojewódzkim, Powiatowym i 
Gminnym, komendant Powiatowy PSP,   proboszcz parafii 
z Cychr,  dyrektor Szkoły Podstawowej w Dargomyślu, Pre-
zesi i Naczelnicy wszystkich Ochotniczych Straży Pożarnych 
Gminy Dębno, sołtys Dargomyśla, sympatycy strażaków,  
miejscowi druhowie OSP z pocztem sztandarowym oraz 

Młodzieżową Drużyną Pożarniczą.
Na wstępie prezes OSP Dargomyśl Stanisław Szendere-

wicz przywitał zaproszonych gości, zapoznał zebranych z 
historią Ochotniczej Straży Pożarnej w Dargomyślu,  podzię-
kował burmistrzowi, radnym Rady Miejskiej, pracownikom 
samorządowym za sfinansowanie i zrealizowanie projektu  
zakupu pojazdu.

Prezes Zarządu Oddziału Miejsko - Gminnego Związku OSP 
RP w Dębnie druh Michał Martin w przemówieniu nawiązał do 
nakładów finansowych na poprawę stanu remiz i ich wyposa-
żenia podkreślając w tym zasługę burmistrza i radnych.

Burmistrz Piotr Downar w swoim wystąpieniu podkreślił, 
iż wydarzenie jest ważne nie tylko dla OSP w Dargomyślu, 
ale również dla wszystkich mieszkańców Gminy Dębno, 
gdyż samochód będzie służył do przeprowadzania akcji na 
terenie całej Gminy Dębno. Następnie wraz z przewodniczą-
cym Rady Miejskiej - Ryszardem Patkowskim przekazał klu-
czyki i dowód rejestracyjny naczelnikowi i prezesowi OSP. 
Spełnienia wszelkich zamierzeń życzyli druhom zgromadze-
ni goście. Uroczystego poświęcenia samochodu dokonał ks. 
Sławomir Pawlak.

Przekazany pojazd jest nowoczesnym, fabrycznie no-
wym, lekkim pojazdem ratowniczo-gaśniczym marki Ford 
Transit. Samochód  posiada m.in. zbiornik o pojemności 
1 000 litrów  z agregatem do podawania wody pod ciśnie-
niem do 50 atmosfer,  linię szybkiego natarcia 60 mb, wy-
ciągarkę elektryczną, maszt oświetleniowy, radiotelefony, 
latarki samoładowalne.  Jego wartość to 202 600,00 złotych, 
w tym 75 % kosztów zostało sfinansowane ze środków Re-
gionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachod-
niopomorskiego.

Edward Skoczylas
Komendant Gminny OSP
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Burmistrz Dębna ogłasza
nabór wniosków o Nagrodę Roku „Złoty Dąb” 

Do nagrody i wy-
różnień mogą być 
zgłaszane osoby fi-
zyczne, osoby praw-
ne, jednostki orga-
nizacyjne nieposia-

dające osobowości prawnej, orga-
nizacje pozarządowe oraz instytucje 
działające na terenie Gminy Dębno, 
które uzyskały szczególnie znaczące 
osiągnięcia, mające znaczenie dla 

Gminy Dębno lub jej mieszkańców, a 
w szczególności te, które:
•	 przyczyniły się do rozwoju gospo-
darczego gminy;
•	 przyczyniły się do rozwoju spo-
łecznego lub kulturalnego gminy;
•	 przyczyniły się do promocji oraz 
osiągnięć Gminy Dębno w kraju lub 
za granicą;
•	 przysporzyły gminie korzyści mate-
rialnych i duchowych.

 Zachęcam organizacje, stowa-
rzyszenia, osoby prawne, a także 
grupy mieszkańców do wytypowa-
nia kandydatów, którzy w mijają-
cym roku szczególnie zasłużyli się 
dla Naszej Gminy.   

Wnioski należy składać w sekre-
tariacie Urzędu Miejskiego w Dębnie 
do dnia 19.12.2014 r.

Regulamin oraz wniosek znajdą 
Państwo na stronie internetowej: 
www.debno.pl.

Licząc na współpracę gorąco za-
chęcam do udziału w konkursie. 

Burmistrz Dębna 

Szanowna Pani 
Janina Tylman
Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 
im. A. Dobrowolskiego w Dębnie

W imieniu własnym i mojego brata Zygmunta składam na 
Pani ręce najserdeczniejsze podziękowania za uhonorowa-
nie i upamiętnienie naszych Rodziców Melanii i Władysława 
Puchów nadaniem Działowi Regionaliów ich imienia. Dzię-
kujemy Pani Dyrektor i wszystkim Pracownikom Biblioteki 
z wielkie zaangażowanie i zorganizowanie związanej z tym 
wydarzeniem, niezwykle ciepłej, serdecznej i sentymentalnej 
uroczystości, która odbyła się

w dniu l7 października 2014 roku. Zaprzyjaźnionym i 
współpracującym z Biblioteką w Dębnie, Pani Krystynie Woj-
taszek - Mierzejewskiej za fortepianową oprawę muzyczną 
i Panu Wiesławowi Romanowskiemu za pamiątkowy film, 
również pięknie dziękujemy.

Obydwoje czuliśmy się bardzo wzruszeni i jednocześnie 
zaszczyceni obecnością tak licznego grona Gości, którzy na 
różnych etapach życia mieli kontakt z naszymi Rodzicami.

Bardzo dziękujemy byłym i obecnym członkom Grona 
Pedagogicznego Liceum Ogólnokształcącego, a także nie-
gdysiejszej Szkoły Podstawowej nr 2 w Dębnie, z którymi 
współpracował nasz Tato, dziękujemy starszym i młodszym 
byłym uczniom tych szkół oraz pamiętającym naszą Mamę 
pracownikom i aktywnym czytelnikom ówczesnej Powiato-
wej i Miejskiej, a dziś Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. 
Antoniego Dobrowolskiego w Dębnie. Było nam niezwykle 
miło usłyszeć wiele ciepłych słów od Profesorów z naszych 
czasów licealnych, Pani Anny Browińskiej, Zofii Śluzar oraz 
Panów Stanisława Łąka, Bogdana Buczyńskiego i naszego 
germanisty Pana Profesora Franciszka Herdena - z którym, 
jak się okazało, mieliśmy okazję spotkać się po raz ostatni, 
bowiem zaledwie kilka dni później, 25 października, odszedł 
od nas na zawsze. Dziękujemy także za przybycie Gościom 
z Gorzowa Wielkopolskiego, Panu Władysławowi Chrostow-
skiemu - wieloletniemu Dyrektorowi Wojewódzkiego Urzę-
du Konserwacji Zabytków i wieloletniemu Lekarzowi Woje-
wódzkiemu Doktorowi Ryszardowi Huminiłowiczowi, wraz z 
towarzyszącymi Panom Małżonkami.

Panu Burmistrzowi Miasta i Gminy Dębno Piotrowi Do-
wnarowi oraz naszemu Koledze Andrzejowi Dobrowolskie-
mu - Radnemu i Dyrektorowi Zespołu Szkół Ponadgimnazjal-
nych im. Juliusza Słowackiego, jesteśmy bardzo wdzięczni za 

uczestnictwo w tak ważnej, ze względu na pamięć naszych 
Rodziców, uroczystości.

Oddzielne specjalne podziękowania składamy także 
Panu Ryszardowi Czaczce, żołnierzowi Armii Krajowej, któ-
rego pamięć i wspomnienia o naszym Tacie sięgają lat 40. 
ubiegłego wieku. Wówczas to Panowie poznali się we Fre-
drowskich Rudkach, gdzie obydwaj mieszkali, a następnie 
walczyli w Obwodzie Rudki - Komarno w Okręgu Lwowskim 
Armii Krajowej, aż w końcu, los zetknął ich ponownie po woj-
nie na Ziemiach Zachodnich, gdzie spotkali się w 1946 roku 
w Dębnie. Tym razem było to spotkanie na ,,edukacyjnej li-
nii ognia”: Władysław Puch - jako nauczyciel, prosto z frontu 
jeszcze umundurowany i Ryszard Czaczka - jako uczeń Gim-
nazjum, późniejszej Szkoły 11- letniej.

Wyrazy wdzięczności przekazujemy również wszystkim 
tym, którzy z różnych powodów nie mogli być obecni, ale 
wiemy, że nasi Rodzice zapisali się dobrze w ich pamięci, o 
czym wspominali w rozmowach osobistych i telefonicznych 
oraz swoich listach skierowanych do Biblioteki lub bezpo-
średnio do nas. Dziękujemy za pamięć i wyrazy sympatii 
byłym wychowankom naszego Taty, miedzy innymi: Pani 
Profesor Janinie Abramowskiej - polonistce z Uniwersytetu 
im. A. Mickiewicza w Poznaniu, Panu Profesorowi Feliksowi 
Kirykowi - historykowi z Uniwersytetu Pedagogicznego im. 
Komisji Edukacji Narodowej w Krakowie, lekarzom - Pani 
Doktor Marii Olszewskiej i Panu Profesorowi Włodzimierzo-
wi Olszewskiemu z Centrum Onkologii Instytutu im. Marii 
Skłodowskiej-Curie w Warszawie oraz Panom Stanisławowi 
Srokowskiemu - pisarzowi, poecie, prozaikowi, publicyście i 
działaczowi na rzecz odnowy społecznej i politycznej w na-
szym kraju i Panu Marianowi Baranowiczowi - jednemu z 
najstarszych, byłych uczniów Liceum Ogólnokształcącego 
w Dębnie Lubuskim, skazanemu w 1951 r. na dwa lata wię-
zienia za działalność w uczniowskiej, antykomunistycznej 
Samodzielnej Organizacji Podziemnej, a także Koledze Jó-
zefowi Heroldowi - „człowiekowi orkiestrze”, w jak najlep-
szym tego określenia znaczeniu, muzykowi, dziennikarzowi 
(wieloletniemu redaktorowi naczelnemu Gazety Wyborczej 
w Bydgoszczy i Toruniu), pisarzowi, scenarzyście, reżyserowi 
i producentowi filmowemu, pomysłodawcy i realizatorowi 
licznych projektów w kulturze, sztuce i dziennikarstwie pol-
skim. Kierujemy również podziękowania do Koleżanki Bar-
bary Zielinskiej zd. Grzelczak - byłej uczennicy LO w Dębnie, 
która przekazała nam treść nieznanego dotychczas wywiadu, 
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przeprowadzonego 4.10.1971 r. z naszym Tatą, na temat Jego 
udziału w Kampanii Wrześniowej 1939 roku.

Pani Dyrektor Janinie Tylman i Wszystkim Państwu, 
Obecnym i Nieobecnym, niezależnie od koligacji, przyjaź-
ni, znajomości i stopnia zażyłości z naszymi Rodzicami i 
z nami, członkom naszej najbliższej i dalszej Rodziny, na-

szym Koleżankom i Kolegom z ławy szkolnej, Przyjaciołom 
z Gorzowa, Poznania i Dębna dziękujemy z całego serca za 
spotkanie po latach, za pamięć i za wszystkie wspomnienia 
o naszych Rodzicach, zarówno te wzruszające do łez, jak i 
te wyciskające łzy radości.

Poznań, 2014-11-10
Alicja Puch i Zygmunt Puch

Pamiątkowy już wywiad 
przeprowadzony przez ówczesną 

uczennicę Basię Zielinską zd. Grzelczak 
w roku 1971, a więc 40 lat temu  

z Władysławem Puchem

Poniżej przedstawiamy przepisany wywiad

Zadanie domowe z 4.10.1971 r. 

 Przeprowadzić wywiad z uczestnikiem kampanii wrze-
śniowej.

 W towarzystwie koleżanek i kolegów z klasy udaliśmy się 
na poszukiwanie uczestnika walk wrześniowych. Pierwsze 
swe kroki skierowaliśmy do Władysława Baryły – członka 
ZBOWiD-u, którego zastaliśmy przy smołowaniu dachu.
- Dzień dobry, przepraszamy pana, chcielibyśmy przepro-
wadzić wywiad na temat kampanii wrześniowej.
  Jeśli chodzi o kampanię wrześniową, to mogę powie-
dzieć tylko tyle, że 4 października rozbroiłem osobiście 
Niemca na oczach ludzi własnej wsi, a w kampanii wrze-
śniowej nie brałem udziału, lecz w późniejszych walkach.

Pożegnaliśmy pana Baryłę i zaczęliśmy 
chodzić kolejno pod wskazane przez 
niego adresy. Jednak żadnej z poda-
nych osób nie zastaliśmy w domu, więc 
w końcu zdecydowaliśmy się pójść do 
nauczyciela naszej szkoły – prof. Włady-
sława Pucha. Pana profesora zastaliśmy 
przy oglądaniu programu telewizyjnego.
 - Gdzie pan prof. przebywał w czasie 
rozpoczęcia działań wojennych?
 Wybuch wojny zastał mnie w moim 
miasteczku rodzinnym Rudki w woj. Lwów.

- Czy p. prof. był rekrutem z poborów?
  Ja nie byłem w rezerwie. Już w 1934 r. odbyłem  służbę 
jako podchorąży we Włodzimierzu i w 1939 r. na 7 dni przed 
mobilizacją zostałem powołany do wojska.
- Jak się odbyła ta mobilizacja?
 My otrzymaliśmy kartę mobilizacyjną, natomiast szerego-
wych powiadomiono obwieszczeniami.
- W jakim oddziale i pod jakim dowództwem pan prof. 
służył?
  Ja sam byłem dowódca V Pułku Artylerii Lekkiej. Armia 
była na froncie, a do obrony Lwowa była powołana rezerwa 
i okoliczna ludność.
- Pierwsze dni wojny…
 Nie do opisania. Na stacjach działy się straszliwe sceny, 
pociągi były okropnie przeładowane. Już w 1. dniach poli-
cja pilnowała poborowych i przekazywała do odpowiednich 
jednostek. Pamiętam przemówienie wygłoszone przez radio 
przez prezydenta Mościckiego: „Odwieczny wróg bez wypo-
wiedzenia wojny wkroczył do naszej Ojczyzny – ogłasza się 
mobilizację”. Przemówienie trwało 15 min. Z mojej rodziny 
4 braci pojechało do wojska, ja byłem z nich najmłodszy. Na 
stacjach słychać tylko było krzyki i płacz ludzi żegnających 
swoich bliskich.
- Pierwsze starcie z Niemcami?
 Gdy zgłosiliśmy się do pułku, pułk był zupełnie nieprzygo-
towany. Służba czynna odeszła już na wyznaczone odcinki, 
tak, że tydzień czekaliśmy na przydział do jednostek. Około 7 
września dostałem pod swe dowództwo pluton, baterię ma-
jącą za zadanie bronić przedmieścia, dokładnie cmentarza 
na ul. Koprowieckiej.
 - Jaki dzień najbardziej utkwił panu w pamięci?
 Każdy dzień przynosił nowe potyczki i starcia, tak, że 
wszystkie dni są nie do zapomnienia. Przypominam sobie 
obronę ul. Gródeckiej. Po oddaniu 1 strzału niemiecka ar-
tyleria zaczęła ostrzeliwać tak, że już w 1. minucie został 
ranny celowniczy. Nastąpiły huraganowe ataki niemieckie, 
wspierane lotnictwem. Myśmy stali pod ogniem prawie 3 
godz. Po zaprzestaniu ataku, szturmówki niemieckie wkro-
czyły na cmentarz, a zniszczone nasze 2 działa zmusiły nas 
do opuszczenia stanowisk. Gdy zagważdżaliśmy 2 dzia-
ła pozostałe, aby nie były zdolne do wykorzystania przez 
Niemców, nagle usłyszeliśmy: „Hande noh!”. W odległości  
ok. 50 m ujrzeliśmy Niemca. Momentalnie padliśmy na zie-
mię, chwytając za broń i otworzyliśmy ogień w jego kie-
runku. Nakazałem plutonowemu opuszczenie cmentarza 
i zajęcie stanowiska z 2. strony muru. Miał mnie osłaniać, 
abyśmy mogli się wycofać. Na umówiony sygnał on zaczął 
ostrzeliwać Niemca kryjącego się miedzy grobowcami i 
zbliżającego się do mnie. Strach dodaje skrzydeł, bowiem 
ja, z 2 karabinami na szyi potrafiłem przeskoczyć 2m mur i 
zająć pozycję obronną. Dobrze zamaskowani w pewnym 
momencie jak Niemiec wychylił się zza krzaka rosnącego 
przy murze oglądał przedpole. W tym momencie z 2 róż-
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SPOtKANIE AUtORSKIE
ZE SłAWOMIREM KOPREM

Gościem dębnowskiej książnicy  13 listopada br. był Sła-
womir Koper – autor popularnych książek historycznych. W 
spotkaniu uczestniczyli czytelnicy, sympatycy, przyjaciele bi-
blioteki oraz młodzież szkolna. 

Sławomir Koper jest 
autorem książek m. in.: Ko-
biety PRL,  Życia Prywatne-
go Elit II Rzeczypospolitej, 
Gwiazdy Kina PRL, Sław-
ne Pary PRL.  Aktualnie 
specjalizuje się w okresie 
międzywojennym dziejów 
Polski i historii polskiej 
obyczajowości XIX stule-
cia. W swoich książkach 
stara się pokazać historię 

„z ludzką twarzą”,  ważne osobistości w dziejach naszego 
kraju w życiu codziennym, nie unikając drażliwych tematów. 

Wychodzi z założenia, że życie prywatne, z jego wszystkimi 
składnikami jest ważną częścią biografii każdego człowie-
ka, porusza tematy z reguły pomijane przez innych badaczy. 
Na spotkaniu autor opowiadał o początkach swojej kariery, 
o tajnikach powstawania swoich książek, o tym dlaczego 
podejmuje właśnie takie tematy, a nie inne, o konkurencji 
w świecie pisarskim, o zdobywaniu informacji do książek z 
IPN. Autor ujawniał powszechne nieznane ciekawostki z ży-
cia prywatnego osób popularnych m. in. słynnej pary Maryli 
Rodowicz i Daniela Olbrychskiego. W czasach PRL-u związ-
kiem tej pary ekscytowała się znaczna część społeczeństwa, 
ten wątek został opisany w jednej z jego książek. 

Spotkanie zorganizowane zostało w ramach Dyskusyjne-
go Klubu Książki. 

K.S.

Wystawa malarska Jolanty Szczygieł  
pn. ,,Enkaustyka - malowanie 

pszczelim woskiem’’

Od 14 do 26 listopada br. można było oglądać i  podziwiać 
w dębnowskiej książnicy dzieła malarskie Jolanty Szczygieł 
wykonane techniką tzw. enkaustyką - malowanie pszczelim 
woskiem. Jest to już kolejna wystawa dzieł utalentowanej 

nych miejsc oddaliśmy strzały. Niemiec bezwładnie zsunął 
się z muru. Na 3 dzień znaleźliśmy go i z metryki dowiedzie-
liśmy się, ze nazywał się Adolf Kitl i był z 84 pułku piechoty. 
To było gdzieś ok. 13 września.
- Czy pan prof. był ranny w tym okresie? 
 Ranny we wrześniu raczej nie byłem, lecz kontuzjowany. 
Odłamek artyleryjski uderzył mnie w ostrogę i obcas i przeci-
nając skaleczył piętę.
- Przebieg pańskich walk w tym czasie?
  Cały czas byłem w obronie Lwowa tj. do kapitulacji Lwo-
wa 23.09. o godz. 12.00, na odcinku Klepanowskiej, później 
wspieraliśmy piechotę nacierającą na Hołosko i tam ochra-
nialiśmy polowy szpital.
- Jaką bronią dysponowaliście?
 Do obrony Lwowa mieliśmy ok. 70 baterii, mogliśmy się 
bronić przez 3 miesiące, samej broni było pod dostatkiem. 
Jednakże naczelne dowództwo chcąc uniknąć strat w lu-
dziach i chronić zabytki, zdecydowało się 23.09. o godz. 12.00 
poddać Lwów.
- Obrońców Lwowa wzięto do niewoli?
 Tak, wzięto ok. 250 czwórek z szeregów, które złożyły 
broń. Nam z kolegą udało się wydrzeć. Po 3 tygodniach wró-
ciłem do rodziców. Szliśmy tylko nocą, bo bandy ukraińskie 
rozstrzeliwały i mordowały żołnierzy. Kolega był podchorą-
żym z Kalisza. W domu myślano, że już zginąłem. 
- Jaka była sytuacja ludności cywilnej?
 Ludność cywilna może bardziej ucierpiała niż samo woj-
sko, przede wszystkim uciekinierzy. Niemcy bombardowali 
pociągi. Pamiętam, że raz w okolicach Komarna z rozbitego 
pociągu wyciągnęliśmy ok. 75 trupów. Byli to uciekinierzy z 

zachodu. Przerażenie i rozpacz ludzi była niesamowita. Roz-
bicie głównych węzłów kolejowych, poprzerywanie linii spa-
raliżowało łączność jednostek ze światem i rodziną, co przy-
czyniło się do tej strasznej tragedii. Niemniej jednak małe 
miasteczka łączyły się z rozsypanymi żołnierzami i stawiały 
opór. Jak mogli opóźniali marsz butnej armii niemieckiej, a 
oni chcąc zemścić się palili i mordowali wsie i miasta. Nie-
które miasta poddawały się bez wystrzału.
- A towarzysze walki? 
 Bardzo dużo zginęło. Niektórzy rozproszyli się, później 
przedarli się za granicę do Rumunii i tam walczyli. Pamiętam 
takiego Staszka. Spałem z jego trupem całą noc. Wieczorem 
położyliśmy się pod kocem, a rano budzę go na próżno. Zde-
nerwowani odkrywamy i oczom nam się ukazał zesztywniały 
i spuchnięty trup Staszka. Malutki odłamek trafił go w samo 
serce.
- Jak pan prof. sądzi? Czy my nasze pokolenie w podob-
nej sytuacji dałoby sobie radę?
 Na pewno nie. To było niesamowite zaskoczenie, a wy 
jesteście nieodporni, nieprzygotowani, znam was. My byli-
śmy w pewnym stopniu nastawieni, a jednak było to dla nas 
straszne przeżycie. Zew patriotyzmu był tak duży, że małe 
dzieci przynosiły nam wodę, narażając własne życie. 
- Dlaczego pan prof. w nas nie wierzy? Przecież my też jak 
i pokolenie 39 roku jesteśmy patriotami i wydaje mi się…
 Nie wiem, czy ty byś w takiej sytuacji wychyliła nosa.
- Trudno mi powiedzieć. Słyszałam, że jest ksiązka, w któ-
rej m. in. jest mowa o panu prof. i jego baterii?
 Tak, jest, zaraz wam pokażę. Jest tam moje zdjęcie z pod-
pisem: dowódca 1-go plutonu 8 baterii W.Puch. Tytuł książki 
„Salwa pal” Rzepskiego.  

Rozmawiała Barbara Grzelczak



MERKURIUSZ DĘBNOWSKI - nr 11 (134) listopad 2014 MERKURIUSZ DĘBNOWSKI - nr 11 (134) listopad 2014

16

ciąg dalszy ze str. 15

ciąg dalszy na str. 17

torstwa znanego fotografika Pawła Chary powstała by oddać 
hołd wspaniałemu Polakowi, artyście, dramaturgowi, twór-
cy takich dzieł jak „Tango” czy „Na pełnym morzu”. Zdjęcia 
rzucały cień na kontrowersyjną postać autora – cichą, skrytą, 
niechętnie udzielającą wywiadów. Miały za zadanie ukazać 
szerszej publiczności prywatny świat pisarza, świat do któ-
rego dostęp miała jedynie żona Susana, a w ostatnim okre-
sie życia także Paweł, pełniący rolę osobistego sekretarza 
mistrza. Zatrzymane w obiektywie chwile urzekły zgroma-
dzoną publiczność swoim wdziękiem, urokiem, a zarazem 
prostotą jaką w swoich pracach potrafi uzyskać jedynie dęb-
nowski fotografik. Dodatkowego smaku wystawie dodały 
opowiadane przez autora zdjęć wzruszające historie zwią-
zane z pracą z Mrożkiem, osobiste doświadczenia dwóch lat 
życia przy boku artysty.

Wystawa w Dębnowskim Ośrodku Kultury jest wielkim 
wyróżnieniem dla Dębna, które zostało ujęte na trasie tego 
niezwykłego wydarzenia obok Warszawy, Rzymu, Berlina czy 
Rejkiaviku. Projekt „Mrożek - życie warte jest życia” realizo-
wany jest przez fundację imienia dramaturga. Założycielem i 
prezesem zarządu fundacji jest Paweł Chara. 

Honorowy patronat nad wystawą objął Prezydent Rze-
czypospolitej – Bronisław Komorowski.

DOK

Wystawa fotograficzna
„Mrożek - życie warte jest życia”

w Dębnie

mieszkanki Dębna. Wcześniej 
prezentowane były filcowane rę-
kodzieła takie jak: szale, torebki, 
biżuteria. Po raz pierwszy  swoją 
kolekcję Jolanta Szczygieł zapre-
zentowała podczas Dni Dębna w 
2009 r. na pokazie mody znanego 
stylisty Tomasza Jacykowa.  

Ten rodzaj wyjątkowego ma-
larstwa podczas otwarcia wysta-
wy, a także w późniejszym czasie 
oglądali  czytelnicy, sympatycy, 
przyjaciele i bliska rodzina Jolanty 
Szczygieł. Enkaustyka jest jedną z 
najstarszych technik malarskich 
na świecie, która polega na wyko-
rzystywaniu w malarstwie koloro-
wego gorącego wosku. Podczas 

spotkania Jolanta Szczygieł przybliżyła uczestnikom niezwy-
kłą technikę malarską ukazując na żywo sprzęt wykorzysty-
wany do tego celu. 

Kolekcje obrazów Jolanty Szczygieł cechuje urokliwe bo-
gactwo kolorów, odnoszące się często do kosmosu, przyrody 
i innych indywidualnych skojarzeń. Wzbudzają powszechny 
podziw zarówno dla twórczyni jak i powstałych dzieł. 

Karolina Sielicka 

24 października br. dokładnie o godzinie 18.16 otwarte 
zostały drzwi na salę widowiskową Dębnowskiego Ośrodka 
Kultury. Salę wypełnioną po brzegi fotografiami upamiętnia-
jącymi wybitnego pisarza – Sławomira Mrożka. Wystawa au-

„Andropauza” opanowała 
Dębnowski Ośrodek Kultury
6 listopada br. Dębnowski Ośrodek Kultury gościł w swo-

ich skromnych progach wspaniałych aktorów (Marek Siu-
dym, Dariusz Gnatowski, Maciej Damięcki, Matylda Damięc-
ka), którzy zagrali w komedii autorstwa Jana Jakuba Nale-

żytego, w reżyserii Macieja Damięckiego pt. „Andropauza 2 
– czyli męska rzecz być z kobietą”.

,,Nie ma niewiast w naszej chacie”... dopóki się nie poja-
wią. To właśnie kobieta determinowała losy pięciu sympa-
tycznych bohaterów w sile wieku. Była to zdecydowana od-
powiedź na sztukę ,,Klimakterium” zagraną w ciągu dwóch 
sezonów 500 razy. „Andropauza 2” to nowe przygody roztań-
czonych, rozśpiewanych i pełnych wigoru pensjonariuszy i 
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członków formacji tanecznej ,,Andropauza Dance”. Czy ich 
przyjaźń przetrwała próbę  sił w zabieganiu o względy ko-
biety bezwzględnej i bezwzględnie pięknej? Czy wśród wielu 
różnic między mężczyzną, a kobietą może pojawić się jesz-
cze jedna różnica - różnica wieku? I na ile jesteśmy silni, żeby 
umieć być sami? Męska rzecz być z kobietą, problem pojawił 
się wtedy, kiedy ona była jedna, a ich pięciu.

Sztuka przypadła do gustu dębnowskiej publiczności o 
czym świadczyły długie brawa skłaniające artystów do wielu 
bisów i ponad dwieście sprzedanych biletów.  

Organizatorzy wydarzenia dziękują wszystkim za tak miłe 
przyjęcie w naszym mieście i już zapowiadają się z kolejnym 
przedstawieniem.

DOK

dębNOwScy SybiRacy

Sybir i Syberia to dwa pokrewne słowa, jednak w tradycji 
polskiej oznaczają różne pojęcia. W znaczeniu geograficz-
nym Syberia to pas ziemi rozciągający się od Uralu po Ocean 
Spokojny i od Morza Arktycznego do stepów Kazachstanu 
i granicy z Mongolią. Sybir to w odczuciu Polaków pojęcie 
polityczne związane z bardzo trudnym, wygnańczym do-
świadczeniem narodowym. W tym ujęciu Sybir nie ma ści-
śle określonego obszaru geograficznego. Obejmuje on te-
reny imperium rosyjskiego zarówno przed, jak i za Uralem, 
czyli wszystkie gdzie zsyłano Polaków. Uwidacznia się to w 
działalności Związku Sybiraków, który skupia w swych sze-
regach wygnańców, niezależnie od miejsca zesłania. Sybir 
to doświadczenie wygnańcze odczuwane przez cały naród, 
zaczynające się już od okresu upadku Polski w XVIII wieku i 
trwające aż niezwykle krwawy i okrutny wiek XX. Masowość 
wywózek, wysoka śmiertelność, deptanie godności ludzkiej, 
niezwykle trudne warunki bytowania połączone z obowiąz-
kiem pracy ponad siły porażają do dzisiaj. Dodatkowo były 
one połączone z konfiskowaniem majątku  Polaków, nisz-
czeniem gospodarki, rabunkiem mienia polskiego, zabyt-
ków kultury narodowej, likwidacja polskiego szkolnictwa i 
prześladowaniem Kościoła. Zemsta carów, a potem komuni-
stów, w odpowiedzi na dążenia wolnościowe Polaków ude-
rzała w podstawy narodowości polskiej, w dalsze istnienie 
narodu. W XX wieku, w okresie II wojny światowej nastąpiła 
kulminacja prześladowań. Ostatnie wywózki Polaków na Sy-
bir miały miejsce na początku lat 50-tych.

Profesor Ryszard Reiff, pierwszy prezes Zarządu Głów-
nego Związku Sybiraków powiedział, że „dla Polaków Sybe-
ria nie jest pojęciem geograficznym, ale symbolem represji 
caratu, a później Stalina i jego pogrobowców wobec Polski 
i Polaków. Dlatego więzienia, obozy, zsyłki na całym teryto-
rium ZSRR i polskie cierpienia z tym związane nazywamy Sy-
birem, a jego ofiary Sybirakami”.

Związek Sybiraków powstał w styczniu 1928 roku i działał 
do roku 1939. Druga wojna światowa i okupacja ziem pol-
skich w niespotykanym wymiarze na nowo wyryła w świa-
domości setek tysięcy Polaków pojęcie „Sybir”. Ocaleni 
zesłańcy, którzy powrócili szczęśliwie z „nieludzkiej ziemi” 
musieli od podstaw budować swoje życie na nowych zie-
miach odzyskanych przez Polskę z rąk niemieckich.  Nigdy 
nie zapomnieli o tym co przeżyli na zesłaniu ani o tych, co 
tam pozostali na zawsze. Jednak przez kolejne kilkadziesiąt 
lat byli skazani na milczenie. W powojennej Polsce nie mogli 

przyznawać się do swych syberyjskich życiorysów. Wiele się 
mówiło i pisało tylko o zbrodniach faszystowskich dokona-
nych na narodzie polskim. Te spowodowane przez sąsiada 
zza wschodniej granicy były tematem tabu. Sytuacja zmie-
niła sie wraz z początkiem przemian ustrojowych w Polsce. 
Sybiracy śmielej podjęli działania zmierzające do reaktywa-
cji swojego związku. W czerwcu 1988 roku w Wydziale Spo-
łeczno - Administracyjnym Urzędu Stołecznego Miasta War-
szawy złożono wniosek o rejestrację Związku Sybiraków, a 
17 grudnia wpisano go do rejestru stowarzyszeń i związków. 
13 stycznia 1989 roku odbył sie pierwszy zjazd krajowy. W 

kolejnych miesiącach tego roku w całej Polsce jak grzyby po 
deszczu zaczęły powstawać koła terenowe Związku Sybira-
ków. Takie też powstało w Dębnie 9 września 1989 roku. Do 
osób, które przyczyniły się do jego założenia należy zaliczyć 
Teresę i Ryszarda Czaczka, Emila Woźniaka, Józefa Podko-
wę, Antoniego Zaniewskiego. Podczas pierwszego zebrania, 
na które przybyło 30 Sybiraków wybrano pierwszy Zarząd 
Koła w składzie: Ryszard Czaczka - prezes, Emil Woźniak 
- zastępca, Józef  Podkowa - sekretarz, Władysław Wołą-
cewicz - skarbnik oraz Helena Rydzik i Antoni Zaniewski - 
członkowie. Wybrane władze przystąpiły do aktywnego dzia-
łania urzędując w biurze przy ul. Buczka 3. W dość szybkim 
tempie rosły szeregi członków nowej organizacji. Osiągnęły 
one stan 304 osób. 

Związek Sybiraków od chwili swego powstania realizu-
je podstawowe cele, którymi są: reprezentowanie i obrona 
interesów swoich członków, udzielanie pomocy  w uzyski-
waniu przez nich odszkodowań z tytułu pracy niewolniczej 

Przekazanie sztandaru.
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dRzewO wOlNOŚci w dębNie

i przymusowej na terenie ZSRR, rent i emerytur, uprawnień 
zdrowotnych i kombatanckich, świadczenie pomocy mate-
rialnej i finansowej, roztaczanie opieki nad członkami rodzin 
po zmarłych i poległych Sybirakach. Ważnym zadaniem jest 
upamiętnianie losów zesłańców polskich i upowszechnianie 
wiedzy o ich tragicznych przeżyciach, szczególnie wśród mło-
dego pokolenia Polaków.

W minionym okresie 25 lat pracami zarządu kierowali ko-
lejni prezesi: Emil Woźniak (1992 - 1995), Jan Krawiec (1995 
- 1999), Jadwiga Sabeł (1999 - 2004) i od 2004 roku do dziś 
Zofia Sadowska. Dorobkiem związku są też tzw. Znaki Pa-
mięci. Stanowią je: tablica pamiątkową w Kościele pw. św. 
Ap. Piotra i Pawła odsłonięta w 1990 roku, sztandar ufundo-
wany w roku 1996, Pomnik Sybiraków odsłonięty w 1998 r. 
na cmentarzu przy ul. Włościańskiej, Różaniec Sybiraków z 
pamiątkowa tablicą w Kościele pw. MB Fatimskiej poświę-
cony w 2001 r., Rondo Zesłańców Sybiru w 2008 r., Pamiątko-
wy Kamień poświecony Matkom – Sybiraczkom odsłonięty 
17 września br. Staraniem Zarządu Koła ZS ukazały się także 
trzy publikacje książkowe poświęcone dębnowskim Sybira-
kom: „Utrwalone w pamięci pokoleń” - 2004 r., „By czas nie 
zatarł pamięci” - 2006 r. i „Ocaleni od zapomnienia” - 2009 r. 
Inicjatorami i głównymi autorami ich wydania byli Jadwiga 
Downar, Adam Kaczmarczyk i Magdalena Umińska.

Zarząd Koła Związku Sybiraków każdego roku organizuje 
uroczystości rocznicowe związane z losami Sybiraków, 10 lu-
tego w rocznicę pierwszej masowej wywózki z 1940 r. oraz 17 
września upamiętniające napaść ZSRR na Polskę w 1939 roku. 
Odprawiana jest wówczas msza św. w intencji Sybiraków i ich 
rodzin, za spokój dusz zmarłych i błogosławieństwo dla żyją-
cych Sybiraków. Pod Pomnikiem Sybiraków składane są wią-
zanki kwiatów. Uroczystości kończą się słodkim poczęstun-
kiem. Niejednokrotnie z programem  artystycznym występują 
uczniowie miejscowych szkół, głównie Gimnazjum Publicz-
nego oraz dzieci z Przedszkola nr 2. Delegacje dębnowskich 
Sybiraków wielokrotnie brały udział ze swoim sztandarem w 

uroczystościach sybirackich  na Jasnej Górze w Częstocho-
wie, we Wrocławiu, w Marszu Żywej Pamięci Zesłańców Sy-
biru w Białymstoku, w Gorzowie, Rokitnie, Kostrzynie, Lipia-
nach i wielu innych miastach naszego województwa. Człon-
kowie Związku Sybiraków chętnie współpracują z bratnimi 
organizacjami, Związkiem Kombatantów RP i Byłych Więź-

niów Politycznych oraz Związkiem Inwalidów Wojennych 
RP. Przecież wielu Sybiraków było też czynnymi żołnierzami 
walczącymi bądź to pod rozkazami gen. Władysława Andersa 
lub też służyli pod gen. Zygmuntem Berlingiem. Od szeregu lat 
są organizowane wspólne spotkania wigilijno - noworoczne i 
wycieczki krajoznawcze.

Nie brakuje przedstawicieli Sybiraków na uroczystościach 
z okazji Święta Niepodległości, Konstytucji 3 Maja, Święta 
Wojska Polskiego i podobnych. Bardzo chętnie współpra-
cują z placówkami oświatowymi, czego przykładem mogą 
być liczne spotkania z dziećmi i młodzieżą w Przedszkolu nr 
2, Gimnazjum Publicznym i Zespole Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Dębnie.

Dzięki staraniom Zarządu Koła 125 członków zostało od-
znaczonych Krzyżem Zesłańców Sybiru, który przyznaje od 
2003 roku Prezydent RP. Za aktywną działalność na rzecz 
Związku ponad 50 osób zostało wyróżnionych Honorową 
Odznaką Sybiraka. 

Ćwierć wieku działalności Związku Sybiraków w 
Dębnie bardzo szczegółowo zapisano na kartach kronik. 
Dzięki temu zachowano od zapomnienia liczne i ciekawe 
wydarzenia oraz ludzi, w nich uczestniczących. Stanowią one 
szczególnie cenny dokument i są nieprzebranym źródłem 
wiedzy o aktywnej działalności dębnowskich Sybiraków. 
Na wielki szacunek zasługują więc panie, które podjęły się 
prowadzenia tego wspaniałego dzieła w kolejnych latach: śp. 
Jadwiga Sabeł, Jadwiga Downar, Alina Nawrocka i obecnie 
Anna Bukowska.  

    Adam Kaczmarczyk

Przy pomniku Sybiraków.

Przy Różańcu Sybiraków.

7 listopada 2014 roku o godzinie 10:30 
miało miejsce uroczyste zasadzenie 
Drzewa Wolności przy łuku rzeki Kosy.

Było to zwieńczenie Ogólnopolskiej 
Akcji pod hasłem Drzewo Wolności, 
ogłoszonej przez Klub Gaja, a objętej pa-
tronatem Prezydenta RP Bronisława Ko-
morowskiego pt. „25 Lat Wolności”. Lo-

kalny honorowy patronat przejął na proś-
bę Gimnazjum Publicznego im. A. Fie-
dlera burmistrz Dębna - Piotr Downar.

Prowadzącymi uroczystość byli 
uczniowie: Wiktoria Jelińska z kl. 2a i 
Nikodem Mazur z kl. 3d. Obecni byli: 
Piotr Downar – Burmistrz Dębna, Adam 
Kaczmarczyk – przewodniczący Komi-

sji Oświaty Rady Miejskiej, radna Rady 
Miejskiej – Helena Sługocka, dyrektor 
Biblioteki Publicznej – Janina Tylman, 
prezes Związku Sybiraków w Dębnie 
–  Zofia Sadowska, członkowie Związ-
ku Sybiraków, słuchacze Uniwersytetu 
III Wieku, mieszkańcy miasta i społecz-
ność szkolna. Jako pierwsza głos zabra-
ła dyrektor gimnazjum Barbara Kornaś. 
Przypomniała jaką wartość dla naszego 
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Medal Komisji Edukacji Narodowej 
dla Dyrektora ZPO w Barnówku

kraju i obywateli ma znaczenie wolności 
i prawa, przybliżyła wyniki prac uczniów 
klasy III A, którzy dokonali próby oceny 
sytuacji politycznej, gospodarczej i spo-
łecznej kraju przed i po 1989 r. oraz od-
czytała jakie są ich zdaniem najcenniej-
sze wolności obywatelskie.

Następnie przedstawiony został rys 
historyczny długiej drogi Polaków do 
odzyskania suwerennego państwa - 
uczniowie opisywali istotne daty z hi-
storii Polski, recytowali wiersze oraz 
śpiewali „Rotę” przy akompaniamen-
cie Aleksego Gołębiowskiego. Później 
nastąpiło zasadzenie Dębu przez bur-

Z wielką radością, nieukrywaną dumą i nieskrywaną sa-
tysfakcją przyjęliśmy wiadomość o przyznaniu Medalu Komi-
sji Edukacji Narodowej dla dyrektor Elżbiety Mielcarek. Od-
znaczenie to nadawane jest bowiem „osobom zasłużonym 
dla oświaty i wychowania”. 

29 października br. w sali rycerskiej Urzędu Wojewódz-
kiego w Szczecinie Maria Borecka (Kurator Oświaty woje-
wództwa zachodniopomorskiego) wręczyła medal dyrektor 
Zespołu Placówek Oświatowych w Barnówku.  

Decyzja Minister Edukacji Narodo-
wej to z pewnością ogromne zaskocze-
nie, ale też ogromne wyróżnienie naszej 
placówki, ponieważ pokazuje nam, że 
w trudnych dla oświaty czasach, można 
z sukcesami prowadzić wiejskie, niepu-
bliczne placówki. 

Dyrektor Elżbieta Mielcarek przeka-
zuje wszystkim serdeczne podziękowa-
nia za lata wspólnej pracy i podkreśla, 
że jest to sukces zarówno szkoły jak i 
całej lokalnej społeczności. 

 
Pracownicy ZPO w Barnówku

Miód pitny z pasieki w 
Dargomyślu nagrodzony złotym 

medalem w Krakowie
W ostatnich kilku latach wyraźnie wzrosło zainteresowa-

nie winiarstwem, a także miodami pitnymi oraz wyrobami 
regionalnymi. Powodów jest wiele: zmiany kulturowe zwią-
zane z wejściem do UE, zmiany gustów konsumentów al-
koholi, poszukiwanie alternatywnych źródeł dochodów po-
siadaczy gruntów rolnych itp. Od zawsze główną przeszkodą 
w rozwoju polskiego winiarstwa nie była pogoda, lecz brak 
umiejętności w tym trudnym przecież zawodzie. Na polu 
edukacji sytuacja również uległa poprawie - wielu Pola-

ków uczy się winiarstwa pracując zarobkowo w winnicach 
włoskich, francuskich, czy niemieckich i chce tego zawodu 
spróbować u nas. 

Także w naszym najbliższym sąsiedztwie, we wsi Dar-
gomyśl kilka lat temu powstała na razie skromna, pasieka 
- miodosytnia „Dziki Miód” państwa Piwowarów. 

Miodosytnia i pasieka jest projektem hobbystycznym pro-
dukująca miody oraz miody pitne o wysokiej handlowej ja-
kości. Jakość produkowanych miodów pitnych została ostat-
nio doceniona w sposób szczególny gdyż miód pitny trójniak 
wygrał Ogólnopolski Konkurs Polskich Win i Cydrów ENO-
EXPO 2014 w Krakowie. Miód pitny produkowany z pasji Pana 
Krzysztofa zdobył złoty medal oraz zebrał największą ilość 
punktów z pośród wszystkich win. Sukces tym większy bo po-

mistrza Dębna przy wsparciu uczniów 
klasy IIIa – Zuzanny Rybarskiej, Konra-
da Połaskiego i Jana Henningsa.

Dyrektor Barbara Kornaś umieściła 
obok nowo zasadzonego drzewa pa-
miątkową tabliczkę z napisem Drzewo 
Wolności 2014 r. Wszyscy zaśpiewali 
„Mazurek Dąbrowskiego”, po czym ko-
lejno przemówili: Piotr Downar, Adam 
Kaczmarczyk oraz Helena Sługocka.

Drzewo to będzie rosnąć na pamiąt-
kę wolności człowieka. Mamy nadzieję 
niegdyś spotkać się w jego cieniu w sło-
neczny, piękny dzień.

Za przebieg projektu i uroczystości 
Drzewo Wolności odpowiedzialni byli 
uczniowie klasy 1A, 2A i 3A przy wsparciu 

nauczycieli: Aleksandry Grzybowskiej i 
Magdaleny Umińskiej.

Joanna Jokiel 
Katarzyna Azarkiewicz

ZPO w Barnówku wraz z fundacją „Mam Marzenie” w 
Gorzowie Wlkp. prowadzi akcję mającą na celu pomoc w 
realizacji marzenia naszej ciężko chorej uczennicy – Kingi. 
Kinga bardzo chciałaby, aby jej pokój przeobraził się w „pan-
terkowe”, a zatem miłe, ciepłe i kolorowe pomieszczenie. 
Nie jest to cel odległy i nieosiągalny. Wspólnymi siłami mo-
żemy pomóc Kindze i sprawić, że w trudnym czasie powrotu 
do zdrowia uwierzy w ludzi, a na jej twarzy zagości uśmiech 
każdego dnia. 

W naszej szkole organizujemy co tydzień „słodkie ponie-

działki”, które polegają na tym, że rodzice i nauczyciele przy-
noszą do szkoły ciasto i słodkie babeczki, które następnie są 
sprzedawane w naszej szkole. Podliczamy dochód z każde-
go tygodnia i zbieramy, na coraz większy stosik, wszystkie 
pieniądze. 

Wszystkich chętnych, anonimowych i jawnych ludzi do-
brego serca zapraszamy do współpracy (można przynieść do 
szkoły ciasto w poniedziałek i każdy inny dzień tygodnia lub 
dokonać drobnej wpłaty na konto). 

Nr konta Stowarzyszenia Edukacyjnego „Nasza szkoła” w 
Barnówku - 33 8355 0009 0014 1817 2000 0001 z dopiskiem 
„Dla Kingi”. www.mammarzenie.org/marzyciele/5905-Kinga

Joanna Podwójna

ZPO w Barnówku wraz z fundacją 
„Mam Marzenie”
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Gorączka, uczucie ogólnego rozbicia, dresz-
cze, surowicza wydzielina z nosa, ból gardła, bóle 
w klatce piersiowej, suchy kaszel, wymioty, ból 
głowy, brak łaknienia, bóle mięśniowe, biegunka, 
bóle brzucha, nudności i wymioty, uczucia rozbi-
cia i osłabienia – to dolegliwości, na które godzi się 

prawie 90% Polaków w sezonie grypowym, od października do 
marca. 

Zakażenie wirusem grypy może skutkować groźnymi po-
wikłaniami pogrypowymi, w tym między innymi: bolesnym 
zapaleniem ucha środkowego, zapaleniem płuc, zapaleniem 
mięśnia sercowego, zapaleniem mózgu i opon mózgowych. 
W wyniku choroby narażamy się również na obniżoną wy-
dajność pracy lub całkowitą niezdolność do jej wykonania. 
W skrajnych wypadkach powikłania pogrypowe grożą nie 
tylko utratą zdrowia, ale nawet życia.

Jedyną skuteczną  i najtańszą metodą profilaktyki gry-
py są coroczne szczepienia ochronne. Szczepienia prze-
ciwko grypie są  ochroną nie tylko dla nas, ale też dla 
naszych rodzin, a także są najlepszą  formą  zapobiega-
nia i szerzenia się grypy sezonowej. Niestety! Wirusy grypy 

Jeden test. dwa życia
Krajowe Centrum ds. AIDS, agenda 

Ministra Zdrowia, 20 listopada 2014 r. roz-
poczęło ogólnopolską kampanię eduka-
cyjną pt. ,,Jeden test. Dwa życia. Zrób test 
na HIV. Dla siebie i swojego dziecka”.

Przekaz tej kampanii społecznej 
kierowany jest do kobiet w wieku pro-
kreacyjnym, które nie odnoszą ryzyka 
zakażenia HIV do siebie, a także do tych 
lekarzy ginekologów, którzy niechętnie 
kierują swoje pacjentki na badania w 
kierunku HIV. Kampania przypomina, 
że lekarz ma obowiązek zapropono-
wać pacjentce będącej w ciąży bada-
nie w kierunku HIV. Badanie powinno 
zostać wykonane przed 10. tygodniem 
ciąży oraz między 33. a 37. tygodniem. 

Celem kampanii jest zmniejsze-

nie liczby zakażeń HIV wśród nowo 
narodzonych dzieci oraz zwiększenie 
świadomości dotyczącej testowania 
w kierunku HIV wśród osób doro-
słych. Wiele osób niesłusznie uważa, 
że problem HIV ich nie dotyczy, przez 
co o swoim zakażeniu dowiadują się 
zbyt późno, nawet w fazie AIDS. W 
naszym kraju rodzą się również dzie-
ci zakażone tym groźnym wirusem. 
Można temu jednak zapobiec – wy-
starczy jedynie, żeby przyszła mama 
wykonała w czasie ciąży test w kie-
runku HIV i poddała się odpowiednie-
mu leczeniu, gdyby jego wynik okazał 
się pozytywny. Dzięki wykonaniu testu  
w kierunku HIV kobiety ratują nie tyl-
ko swoje życie, lecz także dają szansę  

na zdrowe życie swoim dzieciom. 
Test na HIV powinna wykonać nie 

tylko przyszła mama, lecz także przy-
szły tata. Ojciec dziecka może wyko-
nać test anonimowo, bezpłatnie i bez 
skierowania w jednym z punktów kon-
sultacyjno - diagnostycznych (adresy 
punktów można znaleźć na stronie 
internetowej Krajowego Centrum ds. 
AIDS  www.aids.gov.pl). 

Kampania została objęta patrona-
tem honorowym przez: Ministra Zdro-
wia, Głównego Inspektora Sanitarnego, 
Polskie Towarzystwo Naukowe AIDS, 
Konsultanta krajowego w dziedzinie 
położnictwa i ginekologii oraz Konsul-
tanta krajowego w dziedzinie perina-
tologii. Jednym z partnerów kampanii 
jest Fundacja Rodzić po Ludzku. 

Regina Giniewicz

 grypa – choroba,  
na którą się godzimy

czują się bezpiecznie w naszym otoczeniu. Na walkę z nimi 
zdecydowało się w sezonie 2012/2013 zaledwie 3,7% spośród 
Nas! (co stawia nas na przedostatnim miejscu w Europie). 

Grypa jest ostrą chorobą zakaźną, wywoływaną przez wi-
rusy grypy typu A (AH1N1), A (H3N2) i B oraz C.

Sezon wzmożonych zachorowań na grypę trwa od paź-
dziernika do kwietnia następnego roku. Szczyt zachorowań 
przypada między styczniem, a marcem. W minionym sezonie 
grypowym 2013/2014 przypadł on dopiero w marcu tego roku; 
rok wcześniej najwięcej zachorowań było w trzecim tygodniu 
stycznia, a w sezonie 2009/2010 – w grudniu 2009 r. 

Dlatego nie zwlekaj – Zaszczep w sobie chęć szczepienia 
i zapytaj lekarza o dostępne szczepionki przeciwko grypie.

Zaleca się szczepienie wszystkim chętnym osobom po-
cząwszy od 6. miesiąca życia. W szczególności  do szczepień 
przeciwko grypie wskazane są osoby z grup ryzyka, które 
szczególnie narażone są na wystąpienie powikłań grypo-
wych czy utratę życia: 
o dzieci i kobiety w ciąży, 
o osoby starsze po 50. roku życia, 
o osoby przewlekle chore oraz osoby po przeszczepach.
 

                                                            Regina Giniewicz
więcej o grypie:
http://szczepienia.gis.gov.pl/, 
http://www.mp.pl/opzg
http://szczepienia.pzh.gov.pl

konani to naprawdę pierwsza liga wytwórców win w Polsce.
Pasieka „Dziki Miód” nie ma ambicji konkurowania z po-

tęgami winiarstwa, głównie ze względów ekonomicznych – 
ale także z założenia ma po prostu wytwarzać dobrej jakości 
regionalne miody pitne, miody oraz wina. 

Miody pitne w przyszłości będą najprawdopodobniej pro-
duktem powiązanym z innymi produktami regionalnymi np. 
takimi jak miód, lokalną gastronomią, działalnością agrotu-
rystyczną czy też turystyczną, a nasze okolice są do tych ce-
lów wyjątkowo usposobione. 
Wyniki:

MEDAL ZŁOTY 
43A ZGŁASZAJĄCY Pasieka „DZIKI MIÓD”, PRODUCENT 

Pasieka „DZIKI MIÓD”, PRODUKT MIÓD PITNY TRÓJNIAK 8 
2013 r . - PUNKTY 95,2

MEDAL SREBRNY 
54A ZGŁASZAJĄCY Winnica PAŁAC MIERZĘCIN, PRODU-
CENT Pałac Mierzęcin NOVOL Sp. z o.o. Spółka Komandytowa  
PRODUKT REGENT 2012 - PUNKTY 89,8

MEDAL BRĄZOWY 
50C ZGŁASZAJĄCY Winnica PŁOCHOCKICH, PRODUCENT 
Winnica PŁOCHOCKICH, PRODUKT REGE XIII - PUNKTY 
86,75

Więcej szczegółowych wyników na stronie http://www.
dzikimiod.pl/

Krzysztof Piwowar 
Miody - Pasieka „Dziki Miód”
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Wokół stołów pingpongowych

Z kroniki Urzêdu Stanu Cywilnego
Na dobre i na złe…

18   października   2014  roku  w  Urzę-
dzie  Stanu  Cywilnego w Dębnie  Państwo: 
Walentyna i Franciszek Lindenau  obcho-
dzili  65 – lecie pożycia małżeńskiego - ŻELAZNE GODY.

27 listopada 1999 roku podczas uroczystości 50 – lecia 
pożycia małżeńskiego Jubilaci zostali udekorowani przez 
Burmistrza Dębna medalami „Za długoletnie pożycie mał-
żeńskie”, przyznanymi przez Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej. W tym samym dniu 3 pary małżeńskie Państwo: 
Barbara i Walenty  Jabłońscy, Mirosława i Stanisław  Ka-
czorowie, Erna i Stanisław  Szatkowscy, mieszkańcy Dęb-
na uroczyście  obchodzili Jubileusz  50 - lecia pożycia 
małżeńskiego - ZŁOTE  GODY.

Dekoracji meda-
lami „Za długoletnie 
pożycie małżeńskie” 
przyznanymi przez 
Prezydenta Rzeczypo-
spolitej Polskiej Broni-
sława Komorowskie-
go dokonał Burmistrz 
Dębna Piotr Ryszard 
Downar. 

Jubilaci 50, 65  lat 
temu wypowiedzieli 
sakramentalne „tak” 
i z ufnością ślubowa-
li sobie dzielić razem 
dobre i złe chwile.

Z okazji rocznicy ślubu Burmistrz życzył Jubilatom wie-
lu dalszych pięknych, szczęśliwych  lat wspólnego pożycia, 
zdrowia i rodzinnego szczęścia.

Szanowni Jubilaci świętowali w gronie Rodziny i bli-
skich sobie osób. Z tej okazji otrzymali wiele serdecznych 
życzeń. 

Uroczystość upłynęła w miłej i serdecznej atmosferze.
Serdecznie gratulujemy Szanownym Jubilatom tak  wspa-

niałego   Jubileuszu.  
               Wiesława  Kocaj

z-ca kierownika Urzędu Stanu Cywilnego

 Sekcja tenisa stołowego w dniu 10.11.2014 r. zorganizo-
wała Turniej Tenisa Stołowego w celu uczczenia na sporto-
wo Święta Niepodległości.
 Wystartowało 20 zawodników, w tym pięciu z UKS 
Technik Smolnica. Wyniki przedstawiały się następująco:
	 I miejsce - Baraniecki Mirosław
	 II miejsce - Maciaszek Krzysztof
	 III miejsce - Dobropolski Stanisław
	 IV miejsce - Zioła Edmund
	V miejsce - Zieliński Robert.
 Organizatorzy dziękują sieci sklepów PULS w Dębnie 
za sponsorowanie nagród. Ponadto członkowie sekcji biorą 
udział w turniejach i rozgrywkach.
 W miesiącu wrześniu i październiku trzy razy spotka-
liśmy się z pingpongistami z Kostrzyna. 25 października br.  
Mirosław Baraniecki w Mistrzostwach Gminy Bierzwnik zajął 
I miejsce w grupie 40 +.

 Informujemy, iż UKS Technik Smolnica grający w IV Li-
dze Wojewódzkiej Tenisa Stołowego zdobył pierwsze punk-
ty remisując 5:5 z Zalewem Stepnica. 
 Sekcja Tenisa Stołowego ukonstytuowała się, wchodzi 
w skład MKS Dąb Dębno i w przyszłości planuje brać udział 
w regularnych rozgrywkach ligowych. 
 Informujemy, że w każdy poniedziałek i czwartek odby-
wają się regularne treningi w hali sportowo – rehabilitacyjnej 
w Dębnie.

Ze sportowym pozdrowieniem 
Edmund Zioła
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WIEŚCI POLICYJNE

	4.10.2014 r. f-sze KP Dębno podczas 
kontroli motoroweru m-ki Hound, na-
leżącego do Przemysława H., ujawnili 
na nim tablice rejestracyjne skradzione 
na terenie Kostrzyna n/ O.
	15.10.2014 r. f-sze KP Dębno zatrzy-

mali Bartosza F., sprawcę usiłowania 
włamania do samochodu m-ki Ford Fo-
cus oraz kradzieży z terenu klubu GISO 
kajaka z dwoma wiosłami i drabiny alu-
miniowej.
	16.10.2014 r. o godz. 6:36 w Dębnie 
na ul. Chrobrego kierujący samocho-
dem m-ki VW potrącił pieszego Stefana 
G., który wszedł z chodnika na jezdnię. 
Pieszy z urazem głowy i złamaną nogą 
został przewieziony do szpitala w Go-
rzowie Wlkp.
	21.10.2014 r. mieszkaniec Krześnicy 
Dariusz P. powiadomił Komisariat Poli-
cji w Dębnie, że został oszukany pod-
czas zakupu węgla przez Internet.
	26.10.2014 r. o godz. 2:50 w Dębnie 
na ul. Myśliborskiej nietrzeźwy Krzysz-

tof S. kierujący samochodem m-ki 
Audi, doprowadził do wypadku drogo-
wego, w którym poszkodowana zosta-
ła pasażerka, która doznała złamania 
kości czołowej i wstrząśnienia mózgu.
	26.10.2014 r. n/n sprawca włamał 
się do samochodu m-ki Renault Kan-
goo, zaparkowanego w Dębnie na ul. 
Harcerskiej i dokonał kradzieży 200 
szt. pudełek z klockami Lego wartości 
32.000 zł. 
	05.11.2014 r. w godz. 6:40 - 15:40 w 
Dębnie n/n sprawca dokonał włamania 
do mieszkania skąd dokonał kradzie-
ży złotej i srebrnej biżuterii wartości 
15.000 zł.

 Komisariat Policji w Dębnie 

dzień SeNiORa
27 września 2014 r. Zarząd Rejonowy PZERiI w Dębnie 

obchodził uroczyście Dzień Seniora. Jest to Święto Ludzi 
Starszych, którzy zakończyli już pracę zawodową, wychowa-
li dzieci i dzisiaj mogą czas poświęcić sobie. Chcą czuć się 
potrzebnymi dla środowiska, uczestnicząc w życiu lokalnego 
społeczeństwa. W obchodach udział wzięli burmistrz Dębna, 
rektor Uniwersytetu III Wieku ,,Piękne Życie”, po. dyrektor 
DOK-u oraz przedstawiciele Kostrzyńskiego Stowarzyszenia 
„Człowiekiem Jestem” z Kostrzyna n/O i przede wszystkim 
emeryci, renciści i inwalidzi. Przewodnicząca Związku i za-
proszeni goście złożyli Seniorom serdeczne życzenia zdro-
wia i wszelkiej pomyślności.

Zarząd PZERiI w Dębnie składa serdeczne podziękowa-

nia burmistrzowi Dębna, dyrektorowi DOK - u oraz sponso-
rom, którzy wspierają działania Związku.

Halina Stańczak 
Przewodnicząca

 Zakończył się sezon lotowy w spo-
rcie gołębiarskim jakim są loty kon-
kursowe gołębi pocztowych. Nasi ho-
dowcy osiągnęli następujące wyniki na 
szczeblu Sekcji Dębno.
 Do rywalizacji liczyły się punkty z 
podanych przez hodowców spisów w 
ilości 50 szt. gołębi starych i 40 szt. go-
łębi młodych.
 W lotach gołębi starych gołębie 
miały do pokonania loty od 100 - 550 
kilometrów w 12 lotach.
 Natomiast w lotach gołębi młodych 
gołębie miały do pokonania loty od 80 - 
350 kilometrów w 5 lotach.

Loty gołębi starych 

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty

1.  Sobieski Wiesław 58 1053.70 

2.  Łabas Marek    55 1042.93

3.  Bajdała Paweł 55 1027.66

4.  Szymczak Magda Dariusz 53 962.90

5.  Kolanek Wiesława             47 877.71

6.  Mucha Agnieszka Robert 41 734.05

7.  Kaczmarczyk Jarosław 40 727.35

8.  Michalak J. Małek      41 726.72

9.  Basowski Eugieniusz Jan    39 720.06

10.  Kaczmarczyk Waldemar 31 552.83
  

Najlepsze lotniki gołębi starych

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty Kilometry

1. Łabas Marek 8 146,03 3215,35

2. Szymczak M.D. 8 145,54 3229,14

3. Bajdała Paweł 7 131,27 2521,24

4. Łabas Marek 7 129.71 3084,58

5. Mucha A.R. 7 127,68 2126.93

Loty gołębi młodych tabela wyników

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty

1. Macudziński Rafał Przemysław 25 475.94
2. Łabas Marek 25 469.26
3. Szymczak Magda Dariusz 25 468.61

WYNIKI SEKCJI DĘBNO PZHGP GOłĘBI StARYCH  
I MłODYCH W SEZONIE LOtOWYM 2014

4. Sobieski Wiesław 25 454.51 
5. Michalak J. Małek 24 421.51
6. Badora Łukasz 22 403.89
7. Kolanek Wiesława 20 368.49
8. Skorupa Jan 18 328.56
9. Gazda Dawid Zdzisław 18 325.70
10. Liedtke Roman 17 316.68
 

Najlepsze lotniki gołębi młodych

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty Kilometry

1. Macudziński R.P. 4 77.22 774.49

2. Szymczak M.D. 4 75.01 836.13

3. Łabas Marek 4 74.57 838.17

 4. Michalak J.Małek 4 72.32 778.27

5. Łabas Marek 4 72.16 838.17
    
Mistrzostwo sekcji gołębi rocznych

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty Kilometry

1. Łabas Marek 18 327,18  6560,19

2. Basowski E. J. 15 268,11 5171,21

3. Szymczak M. D. 14 246,70 4245,76

4. Bajdała Paweł 13 241,63 4496,74 

5. Sobieski Wiesław 13 227,92 5074,73



MERKURIUSZ DĘBNOWSKI - nr 11 (134) listopad 2014 MERKURIUSZ DĘBNOWSKI - nr 11 (134) listopad 2014

23

ciąg dalszy ze str. 22

ciąg dalszy na str. 24

Piękne, prawdziwe jakże wzruszające słowa o doko-
naniach, osiągnięciach, cechach osobowościowych postaci 
niezapomnianych utrwalonych w pamięci i sercach byłych 
uczniów, nauczycieli, przyjaciół, znajomych, w szczególności 
Rodzin wygłosił Andrzej Dobrowolski dyrektor ZSP nr 1 żegna-
jąc odchodzących do Wieczności Zbigniewa Klausa – poloni-
stę w dniu 14.10.2014 r. oraz Franciszka Herdena – germanistę 
w dniu 25.10.2014 r.

Szanowna – pogrążona w smutku i rozpaczy Rodzino  
Szanowni Państwo – Drodzy Przyjaciele, Koleżanki i Koledzy, 

Żegnamy dzisiaj Zbigniewa Klau-
sa nauczyciela, społecznika hono-
rowego profesora szkoły średniej. 
Przybył do nas z daleka zostawiając 
w Mielcu rodzinę, przyjaciół, znajo-
mych.

Urodził się w czasach Drugiej 
Rzeczpospolitej  31.07.1931 r. w miej-
scowości Złotniki niedaleko Mielca. 
W okresie okupacji ukończył Szkołę 
Podstawową, a następnie kontynu-
ował w latach 1945 – 51 naukę w 

Liceum Ogólnokształcącym w Mielcu. Na Uniwersytecie Ja-
giellońskim uzyskał tytuł magistra filologii polskiej. Nakazem 
pracy z 27 kwietnia 1955 r. został skierowany do Szczecina, 
a następnie 15 sierpnia 1955 r. rozpoczął pracę w SP Nr 2 w 
Stargardzie. Zostaje przeniesiony z urzędu 1 października 1955 
r. do Szkoły Podstawowej  i Liceum  Ogólnokształcącego w 
Dębnie, gdzie pracuje do czasu przejścia na emeryturę.

Zbigniew Klaus był nie tylko nauczycielem, wychowawcą, 
dla Niego praca z młodzieżą była misją, którą spełniał ofiaru-
jąc całego siebie. Był wychowawcą w internacie szkolnym, 
prowadził bibliotekę szkolną.  Zaangażował się  w harcer-
stwo, gdzie Jego drużyna później szczep harcerski stawiana 
była jako wzór w powiecie chojeńskim. Sprawował opiekę 
nad gazetką szkolną „Słowa”.

Był pomysłodawcą zamieszczenia na tablicy z okazji 50-le-
cia LO słów J. Słowackiego – „Myślom, z których błyska nowy 
duch i forma nowa”. Miał duży udział w powstaniu informatora 
wydanego na 60-lecie Liceum zawierającego historię szkoły.

Był aktywnym członkiem  ZNP i pełnił różne funkcje w 
szkole i powiecie. Jego wzorowa praca była nagradzana i uho-
norowana za wybitną pracę pedagoga, nauczyciela. Otrzymał 
wiele nagród:  dyrektora szkoły, Inspektora Oświaty Kuratora 
Oświaty i Ministra Oświaty.

Władza Oświatowa doceniając dorobek zawodowy Zbi-
gniewa Klausa odznaczyła Jego:
-  Złotym Krzyżem Zasługi 1976 r.
-  Złota Odznaką ZNP 1976 r.
-  Medalem 40-lecia Polski Ludowej 1985 r.
-  Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski 1991 r. 
wówczas najbardziej cenionym przez nauczycieli.

Zbigniew Klaus dbał również o doskonalenie swojego 
warsztatu pracy. Ukończył Studium Przedmiotowo-Metodycz-
ne w Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Piotrkowie Trybu-
nalskim (1977). Podjął również w Instytucie Języka Polskiego 
w PAN w Krakowie studia doktoranckie. Uzyskał specjalizację 
II stopnia z języka polskiego w WSP w Zielonej Górze (1985 r.).

Po 41 latach pracy odchodzi w 1996 r. na zasłużoną emery-
turę. Nie zrywa kontaktu ze szkołą pracuje w niej w niepełnym 
wymiarze do 2005 r.

Szanowana Rodzino, Szanowni Państwo mając przez wie-
le lat możliwość kontaktu z Panem Zbigniewem  (jako uczeń, 
następnie młodszy kolega stawiający pierwsze kroki w zawo-
dzie oraz w  ostatnich kilkunastu latach). Mogę stwierdzić, że 
był bardzo skromnym i dumnym człowiekiem, nigdy niczego 
od nikogo nie oczekiwał. Zawsze służył nam swoją wiedzą. 
Był uważany za najlepszego znawcę gramatyki i ortografii ję-
zyka polskiego. Biła od Niego dobroć i skromność, chęć po-
mocy innym i kultura osobista.

Odszedł od nas w Dniu Nauczyciela wielki humanista i do-
bry człowiek.

Na zawsze pozostanie w naszej pamięci – absolwentów, 
braci nauczycielskiej i Samorządu Uczniowskiego.

Andrzej Dobrowolski
Dyrektor  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1                         

im. Juliusza Słowackiego w Dębnie

Szanowna przeżywająca ból i smutek Rodzino
Drodzy Przyjaciele, Koleżanki i Koledzy

Jeszcze tydzień temu wielu z nas 
widziało i rozmawiało z Franciszkiem 
Herdenem na uroczystości w Bibliote-
ce Publicznej. Odszedł  cicho i nagle 
pozostawiając nas w rozpaczy.

Urodził się 12.10.1934 r. w Gliwicach, 
tam rozpoczął swoją edukację uczęsz-
czając w latach 1941 – 1945 do szkoły 
niemieckiej, a następnie polskiej. Matu-
rę zdał w Liceum Ogólnokształcącym 
w swoim rodzinnym mieście i podjął 
studia na Uniwersytecie Wrocławskim. 
Jako absolwent mgr filologii niemieckiej 

nakazem pracy został skierowany do Szczecina, a następnie do 
Dębna. Z dniem 1 września 1956 r. został nauczycielem Liceum 
Ogólnokształcącego, później Technikum Ekonomicznego w 
Dębnie, gdzie pracował ponad 40 lat w swoim zawodzie. Prowa-
dził koło języka niemieckiego, a Jego uczniowie bez problemu 
zdawali język niemiecki na maturze i egzaminach wstępnych 
na wyższe uczelnie. Organizował dla młodzieży i był Komen-
dantem Szkolnych Hufców OHP. Prowadził biuro informacji ds. 

Najlepsze lotniki gołębi rocznych 

Nazwisko i Imię Ilość 
konkursów

Punkty Kilometry

1. Łabas Marek 7 126,99 2719,68

2. Łabas Marek 6 112,04 2560,98

3. Droszcz Jacek 6 110,20 2000,06

4. Basowski E. J. 6 106,86 1994,37

5. Szymczak M. D. 6 105,65 1989,19

 Takie wyniki osiągnęli nasi hodow-
cy w tym sezonie. Przed nami jeszcze 
wystawy gołębi: Okręgowa w Gorzowie 
i Ogólnopolska  w Sosnowcu. Na pew-
no nasi hodowcy będą w nich uczest-
niczyć i zdobywać nagrody czego im 

serdecznie życzymy.
 W listopadzie jeszcze czeka nas uro-
czyste zakończenie sezonu, rozdanie 
pucharów i dyplomów za osiągnięcia 
gołębi w lotach.

Z pozdrowieniami
Marek Łabas - Sekretarz

„Dobry Lot”                     
Zarząd Sekcji Dębno                                                                                                                                           
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dalszych losów absolwentów. Posiadał wspaniałą pamięć do-
tyczącą nazwisk nauczycieli i uczniów co było bardzo pomoc-
ne przy przygotowywaniu informatora z okazji 60-lecia Szkoły. 
W roku 1996 r. odszedł na emeryturę. Dalej pracował w szkole  
w niepełnym wymiarze kształcąc młodzież. Był nauczycie-
lem skromnym, otwartym, zawsze gotowym nieść pomoc, a 
jednocześnie cenionym przez dyrekcję, grono pedagogiczne, 
uczniów. Prezentował dużą wiedzę ogólną, potrafił dyskuto-
wać na wiele tematów nie koniecznie związanych z językiem 
niemieckim.  

Jako uczniowie często nazywaliśmy prof. Franciszka Her-
dena chodzącą encyklopedią.

Pan Franciszek Herden na niwie dydaktyczno-wychowaw-
czej miał wiele sukcesów. Otrzymał za pracę pedagogiczną 
wiele nagród: dyrektora szkoły, Inspektora Szkolnego, Kurato-
ra Oświaty. Jego uczniowie podejmowali naukę w I Miejskim 
Gimnazjum we Frankfurcie n/O jak również Uniwersytecie 
Viadrina we Frankfurcie n/O.

Władze Oświatowe jak i związki doceniły zaangażowanie 
Franciszka Herdena odznaczając Jego: 
- Złota Odznaką ZNP
- Złotym Krzyżem Zasługi 1977 r.
- Zasłużony dla Województwa Gorzowskiego 1984 r.
- Medalem 40-lecia Polski Ludowej 1985 r.

Franciszek Herden pogłębiał znajomość języka niemiec-
kiego, kulturę uczestnicząc kilkakrotnie w Kursach Języ-
kowych w Niemczech organizowanych przez Ministerstwo 
Oświaty.

Kurator Okręgu Szkolnego w Szczecinie powołał F. Herde-
na na stanowisko prof. Szkoły Średniej z dn. 14.10.1972 r.

Na uwagę zasługuje społeczna działalność Franciszka 
Herdena. Przez wiele lat był społecznym inspektorem pracy w 
Zarządzie Oddziału ZNP, a następnie Ogniska ZNP. Działał  w 
Stronnictwie Demokratycznym będąc członkiem władz i dele-
gatem na Zjazd Wojewódzki SD.

W okresie Solidarności 1980 – 1981 reprezentował Solidar-
ność Pracowników Oświaty  w Dębnie na Walnym zebraniu 
Delegatów w Gorzowie Wlkp. 

Był zaangażowany w Komitecie ds. współpracy z Gmi-
ną Renkum w Holandii i Gminą Strausberg w Niemczech. 
Wspierał działalność Zespołu Szkół w Smolnicy, Dom Dziecka 
w Dębnie w ich współpracy z zagranicą. Zaangażował się w 
prace Stowarzyszenia Ziemi Lubuskiej „Pogranicze”.

Przez dwie kadencje 1988 - 1990, 1990 - 1994 był radnym 
Rady Miejskiej w Dębnie i wiceprzewodniczącym  Rady Miej-
skiej.

Wykonał żmudną pracę przy wydaniu informatora na 
60-lecie Liceum Ogólnokształcącego w Dębnie.

Odszedł od nas tak nagle można powiedzieć człowiek re-
nesansu kochający ludzi i działający na rzecz ludzi. Na  zawsze 
pozostanie w naszej pamięci absolwentów, braci nauczyciel-
skiej , młodzieży.

Andrzej Dobrowolski
Dyrektor  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1                         

im. Juliusza Słowackiego w Dębnie

Szanowni Państwo w imieniu Rodziny wyrażam gorące 
podziękowanie za Wasz udział w tak smutnym i trudnym dla 
nas dniu, za zachowanie pamięci o Nim w sercach i umysłach.

Dziękujemy

Szanowni Państwo!

Serdecznie dziękuję wszystkim tym, którzy 16 listopa-
da oddali na mnie głos w wyborach na stanowisko Bur-
mistrza Dębna. Wasze ogromne poparcie stanowi dla 
mnie niesamowitą siłę i mobilizuje mnie do jeszcze bar-
dziej wytężonej pracy.  

Przed drugą turą wyborów samorządowych staje 
przed Wami ponownie człowiek, który zdobył w życiu 
fundamentalne doświadczenie: ciężką pracą osiągniesz 
wielkie cele. Głosując na mnie, wybrali Państwo świe-
żość spojrzenia, młodość, radość i entuzjazm, bo są to 
moje atuty, dzięki którym nasza gmina stanie się otwarta, 
zauważalna, godna zaufania i przejrzysta. A jeśli mamy 
Nową Radę, to konieczny jest również Nowy Burmistrz. 

Ufam, że 30 listopada bez najmniejszej obawy powie-
rzycie mi stanowisko Burmistrza naszego Miasta i Gminy, 
po czterech zaś latach moich działań i realizacji wielu po-
mysłów z dumą stwierdzicie: Dobrze, że daliśmy szansę 
Grzegorzowi Kulbickiemu. 

Z serdecznymi pozdrowieniami
Grzegorz Kulbicki 

Kandydat na Burmistrza Dębna

Niniejszym chciałbym Państwu podziękować za odda-
ne na mnie głosy. Prawie 40% głosujących uznało obecną 
politykę gminną za dobrą i obdarzyło mnie zaufaniem. 
Również kandydaci z mojego Komitetu okazali się god-
nymi zaufania, gdyż wprowadziłem najwięcej radnych do 
nowej Rady Miejskiej – 10. Większość pozostałych radnych 
deklaruje chęć współpracy i współdziałania dla dobra na-
szego miasta. Przed nami druga tura wyborów Burmistrza. 
Namawiam Państwa do angażowania się w życie naszego 
miasta i do udziału w wyborach swojego Burmistrza. Jestem 
przekonany, że z radą będziemy tworzyć jeden wspólny 
front na rzecz przyszłości gminy, bo nie wyobrażam sobie, 
żeby ponownie podziały polityczne paraliżowały  jej rozwój. 
Państwa głos jest bardzo ważny i jest wyrazem odpowie-
dzialności za naszą Gminę. Zawsze uważnie przysłuchi-
wałem się głosom mieszkańców i nadal będę to czynił. 
Wszystkie moje dotychczasowe działania podporządko-
wane były dobru mieszkańców i realizowanie były uczci-
wie i przejrzyście. Jeżeli nasze działania będą sensowne, 
racjonalne, dobre dla Gminy i jej mieszkańców, to uwa-
żam, że takie inicjatywy trzeba podjąć i zrealizować, nie-
zależnie od poglądów politycznych. Zapraszam wszystkie 
Kluby, wszystkich radnych, żeby stworzyć jeden komitet - 
Wspólnie dla dobra Gminy.

Poparcie uzyskane przeze mnie oraz kandydatów 
KWW Wspólnie dla Gminy jest potwierdzeniem, że dro-
ga jaką obraliśmy jest właściwa. Jestem przekonany, 
że wynik ten będzie determinował nas do wytężonej pra-
cy na rzecz Gminy Dębno. 

Bardzo serdecznie chciałbym podziękować osobom, 
które pomagały i pomagają w kampanii, każdemu z Pań-
stwa, który oddał na mnie głos i każdemu, który to zrobi 
w dniu 30 listopada, abyśmy dalej mogli działać konse-
kwentnie dla dobra naszej Gminy.

Piotr Downar
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BYĆ CZŁOWIEKIEM
Jakże wielkie było moje zaskoczenie kiedy  

w miesiącu październiku br. do mojego domu  
podjechał młody sympatyczny mężczyzna 

i przekazał znaleziony dowód rejestracyjny
mojego samochodu. Okazało się, że kilka dni  

wcześniej zgubiłam go na stacji PKN ORLEN  
w Dębnie przy ul. Poprzecznej.

Gratulując postawy obywatelskiej składam 
PANU  BARTOSZOWI  ZGRZYWIE

pracownikowi stacji PKN ORLEN w Dębnie  
serdeczne podziękowanie.

Krystyna Mierzejewska
z Namyślina

KOMUNIKAt
DRUKI OPłAt ZA GOSPODAROWANIE ODPADAMI 

KOMUNALNYMI NA 2015 ROK

 W związku ze zbliżającym się końcem roku 2014 
Gmina Dębno przypomina, że druki opłat dotyczące 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalny-
mi na rok 2015 nie będą dostarczane do wszystkich 
płatników. Aby je otrzymać należy zgłosić się bezpo-
średnio do UM w Dębnie, ul. Piłsudskiego 5, pok. 13, 
zgłosić zapotrzebowanie telefonicznie pod nr tel. 95 
760 30 02-04 wew. 145, pocztą elektroniczną na adres: 
odpady@debno.pl, bądź do sołtysa.
 Burmistrz Dębna

Łączymy się w smutku i żalu
z  najbliższą Rodziną z powodu śmierci  

zasłużonych pedagogów dębnowskiej oświaty
Śp. Zbigniewa Klausa

i Śp. Franciszka Herdena

Z wyrazami współczucia
Janina Tylman 

wraz z pracownikami 
dębnowskiej książnicy

„Spieszmy się kochać ludzi,  
tak szybko odchodzą”

Z głębokim żalem żegnamy

Śp. Janusza Suligę
Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów 

i Kanalizacji Spółki z o.o. w Dębnie

Wyrazy szczerego współczucia Rodzinie
składają Pracownicy  

PWiK Sp. z o.o. w Dębnie

Z głębokim żalem żegnamy

Śp. Janusza Suligę
Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji Spółki z o.o. w Dębnie

Wyrazy szczerego współczucia Rodzinie
składają Pracownicy DTBS Sp. z o.o.  

w Dębnie

Ze smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Śp. Janusza Suligi
Rodzinie i Bliskim składamy wyrazy 

głębokiego współczucia

Janina Tylman wraz z pracownikami
dębnowskiej książnicy

Z głębokim smutkiem przyjęliśmy wiadomość  
o śmierci

Janusza Suligi
Prezesa Przedsiębiorstwa  

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.,
naszego kolegi, druha, przyjaciela…

Był człowiekiem, który aktywnie wpisał się  
w życie naszej Gminy. Posiadał bardzo dużą grupę 

znajomych. Był duszą towarzystwa, znany ze 
swego dowcipu, lubiany za sposób bycia, wiedzę  

i doświadczenie życiowe…

Będzie nam brakowało Jego doświadczenia, 
pogody ducha…

Pozostaje na tej ziemi pustka,  
którą trudno będzie wypełnić…
Janusz, żegnaj, bądź pojednany  

w pokoju z Panem…

wyrazy głębokiego współczucia
Rodzinie i Bliskim składają

Burmistrz Dębna 
oraz

pracownicy 
Urzędu Miejskiego w Dębnie
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Jednocześnie informuje, że opinie zamieszczane w biuletynie 
nie odzwierciedlają poglądów redakcji.    
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Szanowni Czytelnicy
Zwracamy się z prośbą  

o przesyłanie swoich spostrzeżeń, 
uwag i opinii zarówno pozytywnych 

jak i negatywnych dotyczących 
różnorodnych wydarzeń 

zaistniałych w bliskim otoczeniu
i społeczności.

Redakcja

Redakcja informuje, że do publikacji 
artykułów w Merkuriuszu Dębnowskim 

pn. „Z Życia Szkół” będą w pierwszej kolejności 
przyjmowane materiały z placówek oświatowych 
zawierające ogólnopolskie osiągnięcia uczniów

z różnych dziedzin nauki, edukacji i in.

Organizatorka tegorocznej akcji
 „Sprzątania świata” składa serdeczne 

podziękowania uczestnikom - mieszkańcom 
Schroniska dla Bezdomnych oraz burmistrzowi 
Dębna i pracownikom Nadleśnictwa w Dębnie 
za pomoc w przygotowaniu i przeprowadzeniu 

tak pożytecznego przedsięwzięcia jakim jest 
ochrona środowiska, bo „chroniąc las przed 

zanieczyszczeniami chronimy samych siebie”.
         Halina Stańczak


